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اولین نشست خبری رییس جمهور منتخب

دولت مربوط به جناح خاصی نخواهد بود
رئیسی: سیاست خارجی دولت ما از برجام شروع نمی شود و به برجام نیز محدود نخواهد شد

ســرویس سیاسی/ رئیس جمهور منتخب اعلام 
کــرد که با اعتمــاد به نیروی انســانی به ویژه 
جوانان و ذخایر ارزشــمند کشــور ان شــاء الله 
وضعیت و شــرایط به نفع مردم و برای گشایش 

در زندگی مردم تغییر می کند.
حجت الاســلام سید ابراهیم رئیســی در اولین 
نشســت خود به عنوان رئیس جمهور منتخب با 
بیان اینکه حماســه ۲8 خرداد امسال به دنبال 
حماسه هایی است که مردم عزیزمان در مقاطع 
مختلف خلق کردنــد، گفت: حضور مردم پیامی 
برای همه دشــمنان داشــت. این حضور با معنا 
و گسترده با وجود شــرایط کرونا، دشمنی های 

بسیار و ایجاد جنگ روانی دشمن انجام گرفت.
پیام انتخابات وحدت و انسجام ملی بود

وی ادامــه داد: حضــور ملت بــزرگ ایران در 
انتخابات که با ساعت ها ایستادن پای صندوق 
رای انجام گرفت، با وجود برخی از گله مندی ها 

از شرایط انجام گرفت.
رئیســی با اشــاره به پیام های مختلف حضور 
مردم در انتخابــات افزود: یک پیام، پیام وحدت 
و انســجام ملی بود. پیام دیگر ضرورت تغییر در 
وضعیت و شــرایط اقتصادی و زندگی مردم بود. 
پیام ملت ایران مبارزه با فساد، فقر، تبعیض و در 
یک کلمه اجرای عدالت در تمام شــئون زندگی 
مردم بود. پیام ملت ایران، پافشــاری بر ارزش 
های انقلاب شکوهمند اسلامی و تداوم راه امام 
)ره( و شــهدا به ویژه سردار دل ها شهید سردار 
قاســم ســلیمانی بود. مردم با حضور خودشان 
وفاداری شان را به خون مطهر شهدا اعلام کرده 

و به پیام رهبر معظم انقلاب لبیک گفتند.
رئیســی ادامه داد: این پیام برای دولت مردم و 
همه مدیران و مســئولان دولتی که امور را به 
عهده خواهند گرفت باید شــنیده شــود. ما باید 
به عهدی که با مردم بســتیم وفــادار بمانیم و 
وفاداری این اســت که با همه وجود برای رفع 
مشــکلات پیش رو و باز کردن گره ها تلاش 
کنیم. با اعتماد به نیروی انسانی به ویژه جوانان 
و ذخایر ارزشمند کشــور ان شاء الله وضعیت و 
شــرایط به نفع مردم و برای گشایش در زندگی 

مردم تغییر می کند.
سیاست خارجی دولت ما محدود به برجام 

نیست
 رئیسی گفت: سیاست داخلی و اولویت های ما 
در دولت ســیزدهم بهبود وضعیت کسب و کار 
مردم، بهبود شــرایط و وضعیت معیشت مردم و 
بهبود شرایط در نظام اداری و کارآمدی رقم زده 
خواهد شــد. حتما یک نظام اداری کارآمد، سالم 

و قانون مدار و فساد ستیز شکل خواهد گرفت.
وی بــا بیان اینکه بــی تردید طی ۴0 ســال 
اخیر شــاهد تلاش هــای بســیاری در جهت 
توســعه یافتگی در حوزه های مختلف بوده ایم، 
خاطرنشان کرد:  تلاش های بسیاری شده است 
و ما در برخی حوزه ها به قله هایی دســت یافته 
ایم امــا در برخی حوزه ها به دلیل عدم توجه به 
داشته های داخلی و سوء مدیریت ها مشکلات 
و عقب ماندگی هایــی از جمله در جهت اجرای 

عدالت داریم.
رئیس جمهوری منتخب افــزود: محور تحول، 
اجرای عدالت در بستر گام دوم انقلاب اسلامی 
اســت؛ حتما به تمام اســناد بالادســتی یعنی 
قانون اساســی، سیاســت های مصــوب نظام 
و برنامه های توســعه توجه خواهد شــد و ما در 
دولت جدید برنامه توســعه هفتم را با همکاری 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و مجلس تدوین 

خواهیم کرد.
رئیسی گفت: امیدواریم اقدامات ما گره گشایی 
از مردم کند و امید را به مردم بازگرداند و اعتماد 
مخدوش شــده به مــردم و جوانان ما برگردد و 
احســاس همه این باشد که دولت، امیدافرین و 
اعتماد آور است و دولت مربوط به جناح خاصی 
نخواهد بود و کســانی هستند که وطن دوستند 
و دغدغه انقلاب و دغدغه رفع مشــکلات مردم 
دارند. هر کسی دلش برای مردم و انقلاب بتپد 

همکار ما در دولت خواهد بود.
وی با اشــاره به سیاست های دولت سیزدهم در 
حوزه سیاست خارجی اظهار کرد: دنیا باید بداند 
که وضعیت با حضور حماســه ســاز مردم عزیز 
تغییر کرده است و شرایطی جدید پیش روی دنیا 
است؛ دنیا باید بداند که تا امروز فشار حداکثری 
بر ملت ما کارساز نشده است و باید تجدید نظر 
کنند و بازگردند؛ ملت ما نشان دادند که در مقابل 
فشارها مقاومت و ایســتادگی دارد و باید بدانند 
که سیاســت خارجی دولت ما از برجام شــروع 
نمی شود و به برجام نیز محدود نخواهد شد، بلکه 
ما تعاملی گسترده و متوازن را در سیاست خارجی 

دنبال خواهیم کرد.
رئیــس جمهوری منتخب افــزود: در مذاکرات، 
هر مذاکــره ای که منافع ملــی در آن تضمین 
شــود حتما مورد حمایت ما خواهــد بود اما ما 
وضعیت اقتصاد و شــرایط مردم را به مذاکرات 
گره نخواهیم زد و اجازه نخواهیم داد که مذاکره 
برای مذاکره و مذاکرات فرسایی باشد، بلکه هر 
نشســتی باید همراه با نتیجه باشد و برای ملت 

بزرگ ایران آورده ای داشته باشد.
اروپا و آمریکا به تعهدات خود بازگردند

رئیس جمهور منتخب در پاســخ به این ســوال 
که اصلی ترین اولویت دولت شــما و نخستین 
دســتور شما در دولت جدید چه خواهد بود، بیان 
کرد: در روز آغاز کار دولت ما اعلام خواهیم کرد 
که تمام بسترهای فســاد زا که ایجاد رانت می 
کنند، باید خاتمه  داده شود و تمام دستگاه های 
اداری موظفند ریشــه های فساد و رانت خواری 
را از بین ببرند و این ســاز و کارها توسط دولت 

اصلاح شود.
رئیســی، گفت: اولین اقدام دولــت ما توجه به 
مســئله اشتغال و مســکن مردم خواهد بود که 

دست اندرکاران بخش های مختلف باید در این 
زمینه حضور فعال داشته باشند.

رئیسی در پاسخ به سوال یورو نیوز مبنی بر اینکه 
چه پیامی بــه آمریکا و اروپا درباره برجام دارید، 
گفت: کشورهای اروپایی و آمریکا باید نگاه کنند 
که در قبال برجام چگونــه اقدام کردند، آمریکا 
برجام را نقض کرد و اروپا به تعهدات خود عمل 
نکرد. من به آمریکا می گویم شــما بر اســاس 
برجــام موظف به رفع تحریم ها بودید، ولی این 
کار را نکردید و اکنون به تعهدات خود بازگردید 
و آنهــا را اجرایی کنید. بــه اروپا هم می گویم 
تحت فشار آمریکا قرار نگیرید و به آنچه متعهد 
شــدید عمل کنید. مطالبه مردم ایران این است 
که شــما به تعهدات خود عمل کنید. خواســته 
مردم احقاق حق آنهاست و ما حق آنها را دنبال 

می کنیم ان شاءالله.
رئیــس جمهور منتخب همچنین در پاســخ به 
ســوال خبرگزاری مهر درباره برنامه دولت برای 
رفع موانع تولید خاطرنشــان کرد: شعار امسال و 
ســال های اخیر درباره رونق تولید بوده اســت. 
محــور کار ما هم رونق تولید خواهد بود و برای 
این کار باید نقدینگی در کشور مدیریت شود. ما 
نقدینگی را باید به سمت تولید سرازیر کنیم که 

ساز و کارهایی هم در دستور کار داریم.
وی بــا بیان اینکه تولید کننده اعتراض دارد که 
نقدینگی کم است، افزود: از آن سو کارشناسان 
می گویند رشد نقدینگی موجب ایجاد مشکلات 
شده اســت. ما برای رفع این مشــکل تولید را 
پرجاذبه و فعالیت های اقتصادی غیر مولد را بی 
جاذبه می کنیم تا نقدینگی به طرف تولید برود. 

البته این کار با بخشنامه انجام نمی شود و دولت 
حتما برنامه ای برای رونق تولید دنبال می کند.

رئیســی گفت: یکی از راه هــای جذابیت برای 
تولید کاهــش مالیات از ۲5 درصد به 10 درصد 
اســت و افزایش مالیات برای فعالیت های غیر 
مولد مثل هدایت نقدینگی به سمت ارز، مسکن 
و زمین اســت. ما عدالت مالیاتــی را دنبال می 

کنیم.
اقداماتم در مدت مسئولیت، در جهت دفاع 

از حقوق بشر بوده است
به گزارش ایســنا،  رئیســی در ادامه در پاسخ به 
پرسش شبکه تلویزیونی ان بی سی آمریکا مبنی 
بــر اینکه آیا برای موثر واقع شــدن برجام باید 
همه تحریم های اعمالی از سوی آمریکا از جمله 
تحریم های دوران دونالد ترامپ برداشــته شود؟ 
و آیا قصــد دارید که تیم فعلــی مذاکره کننده  
هسته ای را حفظ کنید؟ گفت: تیم مذاکره کننده 
هســته ای کار را دنبال می کنند و گزارشاتی را 
به من دادند و تیم سیاســت خارجی من در حال 

بررسی این گزارشات است.
وی خاطرنشــان کرد: آمریکا موظف است تمام 
تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران را رفع کند 
و آنچه در دولت دوازدهم و دولت من مورد تاکید 
اســت، رفع تحریم ها و راســتی آزمایی است. 
آمریکا باید به دنیا پاســخ دهد که چرا نسبت به 
انجام تعهدات خود نسبت به ایران تعلل می کند؟ 
و اروپا باید پاسخ دهد که چرا همکاری با آمریکا 

را پیگیری می کند؟
رئیس جمهوری منتخب در پاســخ به پرســش 
روزنامه شرق درباره اشراف وی درباره وضعیت 
کشور و این پرســش که آیا برنامه ای صد روزه 
برای کشــور دارید؟ گفت: وضعیت و شــرایط 
کشور روشــن است و مراکز و نهادهای مختلف 
آمارهایــی می دهند و ایــن آمارها از دید مردم 
و رســانه ها پنهان نیســت! مردم نیز حتما باید 
بدانند که دولت جدید در چه شرایطی و وضعیتی 
شروع به کار می کند؛ اعداد و آمار به عنوان یک 
گزارش شــناختی از وضعیت موجود حتما پیش 
روی مردم و رســانه ها خواهد بود؛ ما هم وضع 
مطلوب را ترســیم می کنیم و هم وضع موجود 
را و ســپس تفاوت این دو وضع را بیان و تلاش 
خواهیم کرد که وضع موجود را به وضع مطلوب 

نزدیک تر کنیم.
رئیسی خاطرنشان کرد: آنچه که ملت بزرگ ما 
از دولت می خواهنــد، فراموش نکردن عمل به 
وعده های خود اســت و ما این وعده ها را پیش 
روی همه دولتمردان قرار خواهیم داد و نه فقط 
در صد روز نخست بلکه در تمام مدت کار تمام 
ســختگیری ها را در جهت تحقق وعده ها بکار 
گرفته شــود. من در ابتدا شــاید هفته ای یکبار 
و بعــد ماهی یکبار ارتباط بــا مردم را به عنوان 
یک نعمت و زمینه ای بســیار خــوب برای رفع 
مشــکلات حفظ خواهم کرد. نشست امروز ما 
با رسانه ها نشســت آغاز خواهد بود و حتما این 
نشســت ها می تواند برای دولت و رســانه ها به 
عنوان پل ارتباطی مردم کمک کند؛ رسانه ها باید 
دغدغه هــا مردم را دنبال کنند و دولت دیدگاه ها 

و نظرات خود را تبیین کنــد تا مردم در جریان 
پیشرفت کارها و اقدام و عمل قرار بگیرند.

وی تاکیــد کرد: محور کار مــا در دولت اقدام و 
عمل خواهد بود و دســتگاه ها به صورت خاص 
و مــن به عنوان خادم و کوچــک مردم، آنها را 
در جریان امور می گذارم. اگر هم مشکلی باشد 

حتما با مردم را در میان خواهم گذاشت.
رئیــس جمهــوری منتخب در ادامه در پاســخ 
به پرســش خبرنگار شــبکه الجزیــره درباره 
تحریم هایی علیــه وی و طرح اتهاماتی علیه او 
در نقــش او در اعدام ها و تاثیر این وضعیت در 
نحوه تعامل با رهبران کشورهای جهان به ویژه 
کشــورهای غربی و اینکه آیــا او قصدی برای 
سفر به کشــورهای غربی دارد؟ اظهار کرد: من 
به عنوان یک حقوقدان همــواره مدافع حقوق 
مردم بودم و حقوق بشــر محوری ترین نکته ای 
بوده که در همه مسئولیت هایم دنبال کردم. به 
آنهایــی که اتهام می زننــد باید گفت که امروز 
ما در جایگاه مدعی قــرار داریم؛ تمام اقداماتی 
که من در مدت مسئولیتم انجام دادم همواره در 
جهت دفاع از حقوق بشــر بوده است. با کسانی 
کــه اخلال در حقوق انســانها ایجــاد کردند و 
دست به حرکات داعشی و اقدامات ضد امنیتی 
زدند همواره در دســتگاه قضایی به عنوان یک 
حقوقــدان و قاضی مدعی حقوق انســانها و در 

جایگاه دفاع از حقوق بشر برخورد کرده ام.
رئیســی افزود: امروز کســانی که در دنیا نقض 
حقوق بشــر می کنند باید در این باره پاسخگو 
باشــند؛ اگر یک حقوقدان و قاضــی از حقوق 
مردم دفاع کرده، باید مورد تقدیر و تشویق قرار 

بگیرد که امنیت مــردم را در مقابل هجوم ها و 
تهدیدها حفظ کرده است؛ افتخار من این است 
کــه در هر کجا که بودم به عنوان دادســتان از 
امنیت و آسایش مردم دفاع کردم و امروز نیز در 
جایگاه ریاست جمهوری خود را موظف به دفاع 
از حقوق بشر می دانم و خود را موظف می دانم 
از حقوق انسانها دفاع کنم و اگر امروز کسانی که 
مدعی حقوق بشرند با به وجود آوردگان داعش 
و گروههای مسلحی که به جان مردم انداختند، 
مورد محاکمه و مواخذه قرار بگیرند، دنیا به صلح 

و امنیت خواهد رسید.
پاسخ منفی به پذیرش دیدار احتمالی با 

رییس جمهور آمریکا
رئیسی در پاسخ به سوال روزنامه جام جم درباره 
برنامــه های دولت برای توجــه به گلایه های 
مردم به ویژه اقشــار مردم بیان کرد: به عنوان 
رئیس جمهور خود را خادم جمهور می دانم، چه 
کســانی که به من رای دادند، چه کسانی که به 
کاندیداهای محترم دیگر رای دادند، چه کسانی 
که به دلیل کرونا یــا دلایل دیگر پای صندوق 
حاضر نشــدند. من خودم را خادم همه ملت می 
دانم و خــود را موظف به پاســداری و صیانت 
از حقــوق مردم می دانم. هــر اقدامی که برای 
افزایش سرمایه اجتماعی و کاهش هزینه های 
اجتماعی باشد را در دستور کار دولت مردمی قرار 

داده و در این زمینه اقدام می کنم.
رئیس جمهور منتخب در ادامه در پاسخ به سوال 
رسانه راپلی روسیه که آیا در شرایط رفع تحریم 
ها حاضر به دیدار با رئیس جمهور آمریکا هستید 

گفت: خیر.
رئیســی در پاسخ به ســوال خبرگزاری فارس 
در مورد حل مشــکلات بــورس بیان کرد: من 
با اقداماتــی اعتماد مردم به بــازار بورس را بر 
می گردانم. از جمله اینکــه دولت حتما بورس 
را قلکی بــرای خود قرار نمی دهد تا کســری 
بودجه خود را از طریق بورس تامین کند. تلاش 
می کنیــم تضمین هــای لازم را برای جبران 
خســارات ســهام داران خرد ایجاد کنیم. ساز و 
کارهای نظارتی و صندوق توســعه را فعال می 
کنیم تا از ایجاد تکانه در بورس پیشگیری کند. 
با تسهیل شــرایط برای شرکت هایی که آماده 
 ورود به بورس هستند، بورس را عمیق خواهیم 

کرد.
در ادامه خبرنگار سی. ان. ان درباره موضع جدید 
دولت ایران درباره توافق جامع تر ایران و آمریکا 
و مذاکره درباره مســائل موشکی و منطقه ای 
سوال کرد که رییسی در پاسخ خاطرنشان کرد: 
دوبــاره تکرار می کنم که چرا بایدن به تعهدات 
دولت قبل پایبند نیســت و به وظایف خود عمل 
نکرده و پاســخگو نیست. پیشنهاد جدی من به 
دولت آمریکا این است که سریعا به تعهدات خود 
عمل کــرده و تمامی تحریم هــا را رفع کند و 
اینگونه صداقت خود را نشان دهد. ملت ایران از 
برجام خاطره خوشی ندارد، چون بر اساس برجام 
شاهد آورده مناســب برای خود نیست که دلیل 
آن هم عهدشــکنی آمریکا و عمل نکردن اروپا 

به تعهداتش بود.

وی تاکید کرد: مسائل منطقه ای و موشکی قابل 
مذاکره نیست. موضوعی که مذاکره و توافق شد 
را عمل نکردند. چطور می خواهند وارد مســائل 

جدید شوند؟
رئیسی در پاسخ به ســوال پرس تی وی مبنی 
بر سیاست دولت جدید ایران برای احیای برجام 
خاطرنشان کرد: سیاست جمهوری اسلامی ایران 
که بارها اعلام شده این است که ایران به دنبال 
اســتفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای بوده و از 
این علم در عرصه های مختلف بهره می گیرد. 
بر اســاس اعلام ســازمان های بین المللی هم 
اقدامات ایران کامــلا در چارچوب مقررات بین 
المللی اســت. با این حال چرا برای فعالیت های 
هســته ای ایران موانع ایجاد می کنند؟ اقدامات 
هسته ای ایران به تکرار خود سازمان های بین 
المللی بدون هیچ مشکل و در چارچوب مقررات 
بین المللی بوده است، اما چرا موانع و مشکلات 

پیش روی اقدامات هسته ای ایران قرار دادند.
وی در پاســخ به پرسش ســوال AFP فرانسه 
درباره نســبت دولت ســیزدهم با دیدگاه های 
شهید بهشتی خاطر نشــان کرد: شهادت دکتر 
بهشــتی جلوه ای از سیاه دلی و جنایت هولناک 
منافقین و همچنین جلوه ای از رفتار کشورهای 
مدعی حقوق بشــر نسبت به منافقین است. چرا 
قاتل شــهید بهشــتی، رجایی و باهنر به برخی 
کشورهای غربی پناه برده اند، کشورهای مدعی 
حقوق بشر چه پاسخی به افکار عمومی و رسانه 
ها دادند که در کشورشــان کسانی که 1۷ هزار 
نفر را به خاک و خون کشاندند، زندگی می کنند.
وی ادامه داد: شــهید بهشتی شخصیت جامعی 

بــود. عقلانیت، معنویت، اخلاق، عدالت خواهی 
و حق خواهــی محورهای مهــم رفتاری آیت 
الله بهشــتی بود. آنچه شهید بهشتی را شاخص 
می کند توجــه و باور به مردم بود و این اعتقاد، 
تشــریفاتی نبود. من هم به عنــوان یک طلبه 
خدمت گــذار تأکید دارم که توجــه به مردم و 
ســازوکارهای ایجاد کارآمدی در نظام را ارزش 
بدانم. شهید بهشتی برای نظام ساختارسازی کرد 
و من این ساختارها را برای دولت انقلابی بسیار 

مهم و موثر می دانم.
در دولت مردمی، شایسته سالاری محور 

خواهد بود
رئیس جمهوری منتخب در ادامه نشست خبری 
خود در پاســخ به پرســش خبرنگار ایسنا مبنی 
بر اینکه »این روزها لیســت های متعددی برای 
کابینه  شــما اعلام می شود. با توجه به حمایت 
گروههای مختلف از شــما، مــلاک تان برای 
تعیین اعضای  کابینه و بدســت آوردن  رضایت 
همــه گروه ها چیســت؟ آیا به تشــکیل کابینه 
فراجناحی معتقدید؟ یا برای جنابعالی شایستگی 
و کارآمــدی فارغ از گرایش های سیاســی مهم 
اســت؟ و یا گرایش های سیاســی بــه همراه  
کارآمدی؟« گفت: همانطور که من بارها اعلام 
کردم به صورت مســتقل وارد انتخابات شدم و 
از همه احزاب و اشــخاصی که  از من حمایت 
کردند صمیمانه تشــکر می کنم، اما من برای 
تشــکیل دولت خود را در مقابل خداوند متعال 
مسئول می دانم و فقط وامدار مردم خواهم بود؛ 
در تشکیل دولت نگاهم به انقلابی بودن، کارآمد 

بودن، فساد ستیز بودن و مردم دار بودن است.
رئیسی افزود: توصیه من به رسانه ها این است 
که گمانه زنی نکنند؛ ما سامانه ای در اختیار آحاد 
مــردم قرار می دهیم و شــاخص هایی را در آن 
سامانه قرار می دهیم که هر کسی در هر کجای 
کشور احســاس می کند میتواند به عنوان یک 
مدیر و خدمتگذار در دولت موثر باشــد معرفی 
شــود؛ من از نــگاه مردم و نخبگان اســتقبال 
می کنم. در دولت مردمی شایسته سالاری محور 

خواهد بود.
وی در پاسخ به پرسش خبرنگار شبکه تلویزیونی 
cctv چیــن درباره روابط راهبردی ایران و چین 
و انتظار وی از رابطه بین دو کشــور خاطرنشان  
کرد: دولت های مختلف ایران از ابتدای پیروزی 
انقلاب روابط با چین را دنبال می کردند و امروز 
هم روابط خوبی داریــم؛ همچنین ظرفیت های 
بسیاری بین دو کشــور وجود دارد و ما حتما در 
جهت احیای این ظرفیت ها تلاش خواهیم کرد. 
روابط بسیار خوبی را با چین دنبال می کنیم و در 
بخش سیاست خارجی اجرایی کردن طرح جامع 
به عنوان یکی از اسناد و توافقات بین دو کشور 

حتما در دستور کار قرار خواهد گرفت.
رئیس جمهوری منتخب در پاســخ به پرســش 
خبرگزاری ایلنــا درباره برنامه هــای وی برای 
تامین کالاهای اساسی در شرایط تحریم اظهار 
کــرد: موضوع کالاهای اساســی اولویت دولت 
است؛ نظارت بر زنجیره تامین و تولید کالاهای 
اساســی مردم تا مصــرف از اولویت های دولت 

خواهد بود؛ لکن اساس موضوع این است که باید 
ارتباط بین سفره های مردم و کالاهای اساسی را 
با دلار و خارج از کشور، طی اقدامی میان مدت 
و طولانی مدت قطع کنیم؛ این کار را اجرایی می 
دانیم و از برنامه های ماســت و حتما خودکفایی 
کشور نسبت به کالاهای اساسی را از ابتدای کار 

کلید خواهیم زد.
رئیسی همچنین در پاســخ به پرسش خبرنگار 
شــبکه تلویزیونی المیادین دربــاره نظر وی در 
خصوص اظهارنظر برخی مســولان اســرائیلی 
مبنی بر اینکه او خطرناک ترین رئیس جمهوری 
ایران است که منافع این رژیم را به خطر خواهد 
انداخت و اعلام احساس خطر برخی در اروپا در 
خصوص وضعیت برجام در دولت وی و همچنین 
پرسشــی درباره اتفاقات 10 سال اخیر سوریه و 
این پرســش که آیا این امکان وجود دارد که در 
دولت سیزدهم در صورت موفقیت گفت وگوهای 
مستمر بین دو کشور، شاهد رفت آمد مقامات دو 
کشور باشیم و همچنین نظر وی درباره وضعیت 
کشور یمن، گفت: رژیم صهیونیستی پاسخ مردم 
فلسطین و کسانی که حق آنها غصب شده است 
را چگونه خواهند داد؟  جمهوری اســلامی بارها 
اعــلام کرده که به آرای عمومــی رجوع کنند؛ 
فلســطینیان صاحب فلسطین هستند و پیش از 
آنکه این رژیم نسبت به ما احساس وحشت کند، 
باید از مردم فلســطین و گروه های مقاومت و 
کسانی که حق آنها را ضایع کرده، بترسد. امروز 
کسی که ابتکار عمل را در میدان در دست دارد، 

گروه های مجاهد فلسطینی هستند.
وی افزود: سیاســت جمهوری اسلامی، همان 
سیاستی اســت که امام خمینی )ره( فرمودند و 
در قانون اساسی ما تصریح شده، همواره حامی 
مظلومان خواهد بود؛ امروز فلسطین مظلوم واقع 
شده و جمهوری اسلامی ایران حامی فلسطین 

خواهد بود.
رئیس جمهوری منتخب با اشاره به سیاست های 
جمهوری اســلامی ایــران در زمینه یمن تاکید 
کــرد: به نظر یمــن باید هرچه زودتر توســط 
خود یمنی ها مدیریت شــود و هرگونه دخالت 
سعودی ها و حامیان سعودی ها باید متوقف شود؛ 
جمهوری اسلامی بر توقف هرچه سریعتر جنگ 
علیه مردم یمن تاکید دارد و معتقد است که یمن 
باید توسط خود یمنی ها اداره شود. ما بر توقف 
هرچه سریعتر حملات سعودی ها نسبت به مردم 

مظلوم سعودی تاکید می کنیم.
رئیســی همچنین درباره سیاست های جمهوری 
اســلامی ایــران دربــاره رابطه با عربســتان 
ســعودی گفت: اعلام میکنم که مــا روابط با 
تمام کشــورهای دنیا و تعامل بــا آنها را بویژه 
کشــورهای همســایه اعلام کردیم. اولویت ما 
ارتباط با همسایگان خواهد بود و نسبت به کشور 
عربستان هم بازگشــایی سفارت دو کشور هیچ 
مانعی از ســوی جمهوری اسلامی نیست و این 
سیاست را پیشــتر هم اعلام کرده ایم؛ الان هم 
اعلام میکنیم که روابط  و گفت وگو با عربستان 
و همه کشورهای منطقه برای جمهوری اسلامی 

با هیچ مانعی مواجه نیست.
وی در بخش دیگری از نشســت خبری خود با 
رســانه های داخلی و خارجی بــا تاکید بر اینکه 
در دولت ســیزدهم همه زمینه را برای بازگشت 
ایرانیان خارج از کشور فراهم خواهیم کرد، اظهار 
کرد: دولت خود را موظف می داند همچنان که 
نســبت به تامین امنیت و حقوق مردم در داخل 
مسئول می داند، نسبت به ایرانیان خارج از کشور 
نیز خود را مســوول می داند؛ چرا که آنها ایرانی 
هســتند و ما نسبت به آنها هم مسئولیت داریم؛ 
لــذا باید ورود ایرانیان خارج از کشــور به داخل 
کشور از طرف همه دستگاه های مربوطه تسهیل 

شود.
رئیس جمهوری منتخب با تاکید بر اینکه سرمایه 
گذاری در ایران توســط ایرانیان خارج از کشور 
باید تســهیل شــود، افزود: بهترین و امن ترین 
مکان برای سرمایه گذاری ایرانیانی که در خارج 
از کشــور هستند، ســرزمین آبا و اجدادی شان 
اســت. امروز امنیت کاملی برای سرمایه گذاری 
در ایران وجود دارد و همه ســرمایه گذاران دنیا 
بدانند کــه امروز ایران امن تریــن مکان برای 
سرمایه گذاری اقتصادی است و دولت این امنیت 
را برای همه کارآفرینان و سرمایه گذاران به ویژه 

ایرانیان خارج از کشور تضمین می کند.
رئیســی با بیان اینکه ســامانه ای برای دریافت 
ایده ها راه اندازی خواهیم کرد، خاطرنشان کرد: 
نخبگان، اصحاب رسانه و همه صاحبان اندیشه 
و خرد کــه ایده ای برای اداره دولت و ســامان 
دادن به وضعیت اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
دارند، در بانک ایده ها از ایده های آنها استقبال 

می کنیم.
وی با تاکید بر اینکه ارتباط مردم با من از طریق 
اقوام، خویشــان و بستگان نباید باشد، گفت: در 
این زمینه به جز حضــور در اجتماعات مردمی 
ســامانه ای برای ارتباط دائمی بــا مردم و همه 
سطوح اجتماعی طراحی خواهیم کرد. امیدوارم 
بتوانیم ارتباطی بادوام را با همه ســطوح جامعه 
به عنوان خادم جمهور داشــته باشم. برای همه 
دولتمــردان و مدیران نیز ارتبــاط با مردم یکی 
از شــاخص های مهم ماموریت و مسئولیت آنها 

خواهد بود.
رئیــس جمهــوری منتخب گفــت: از اصحاب 
رسانه صمیمانه سپاســگزار هستم که انصافاً با 
هر گرایش سیاســی هر حوزه فعالیتی در دوران 
انتخابات بهترین کانال ارتباطی با مردم و تبیین 
دیدگاهها بودند. معتقدم در ادامه راه رســانه ها 
نقش بســیار مهمی برای ارتبــاط بین دولت و 
مــردم و انعــکاس نظرات مردم بــه مدیران و 
 دیدگاه هــای دولت برای مــردم عزیز خواهند

 داشت.

مفقودی
ســند و برگ ســبز خودرو ســواری پراید تیپ نســیم مدل 138۲ به شــماره 
پلاک ۶81 ن 8۶ ایران 3۲ به شــماره موتور 00۶00۶۴8 و شــماره شاســی 
S1۴۴۲۲8۲1۶۶1۲۷ مربوط به غلامرضا یوســفی مفقــود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

نوبت دوم
گواهی موقت کارشناســی حقوق از دانشگاه آزاد اســلامی تایباد تایید سازمان 
مرکزی به شــماره 15۹۴30۴00035 محبوبه رنجبر سمنگانی فرزند حسن به 

شماره ملی 0۷۲0۲5135۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سیره امام رضا)ع( ؛ اقامه نماز در میان گفتگو
غلامرضا بنی اسدی

زندگی شان، با نماز تنظیم می شد. وقت و زمان را با نسبت به هنگام اذان می سنجیدند پدران و مادرانِ ما. 
محور برایشان نماز بود و دیگر، هرچه بود هم حولِ این محور تعریف می یافت.  این را هم از مکتب تربیتی 
ائمه داشتند. همان مکتبی که امیرالمومنین)ع( در اوج جنگ، شمشیر وامی نهد و به نماز می ایستد. سید 
الشهدا)ع( در کارزار عاشورا، زیر باران تیر، به اقامه نماز، همت می فرمایند و جان های تابناکی، در این واقعه، 
فدای نماز می شــوند. این ســنت را در سیره امام رضا علیه السلام، هم می خوانیم که در یک “عاشورای 
کلامــی” با “عمران صابئی” که علم حق در کلمات عالم آل محمد)ص( به اهتزاز در آمده و ســخن در 
آوردگاه توحید است، امام سؤال های او را با حوصله، متانت، استدلال های قطعی و روشن پاسخ داده و او 
را به سوی توحید متمایل کرده اند. هنگامی که بحث و مناظره به اوج خود رسید و چیزی به تحول درونی 
آن دانشمند زبردست صابئین نمانده بود حضرت رضا)ع( احساس کرد وقت اذان ظهر و هنگام نماز است. 
امام)ع( به مأمون فرمود: “الصّلاه قد حضرت؛ وقت نماز فرا رســید.” عمران صابئی که به حقایقی دست 
یافته و از دریای دانش سرشار امام هشتم)ع( بهره هایی برده بود با التماس گفت: »یا سیّدی! لاتقطع علیّ 
مسألتی فقد رقّ قلبی؛ آقای من! گفتگو و پاسخ های خویش را قطع نکن. دل من آماده پذیرش سخنان 
شما است. امّا حضرت رضا)ع( تحت تأثیر سخنان عاطفی و احساس برانگیز او قرار نگرفت و فرمود: نماز 
را می خوانیم و دوباره به گفتگو ادامه خواهیم داد. در این حال امام و همراهان به اقامه نماز مشغول شدند. 
حضرت بعد از اقامه نماز دوباره به گفتگو ادامه دادند. این یعنی، نماز، اصل است حتی در اوج جهاد نظامی 
یا روشنگری. نماز اصل است باید با این اصل، دین را تعریف و رفتار خود را تنظیم کرد. نمازی چنین است 
که ناهی از فحشــا و منکر اســت و راه بر بدی ها می بندد. نماز است که چون اقامه شود، عدل و داد، قد 
خواهد کشید و همه چیز در جای خود قرار خواهد گرفت. نماز و هندسه اقامه آن، قالب دینی جامعه است 
و همان طور که در نماز، حالات با امام، همســان می شــود باید احوال مردمان هم با امام همساز شود تا 
همه چیز در مدار خوبی قرار بگیرد. آنچه نازیبایی که در چشم می نشیند از جامعه و بزرگ هم می نشیند، 
نتیجه “اســتخفاف نماز” است. همان که انسان را از شفاعت معصومین دور می کند و قطعا جامعه را هم 
از شفا و سلامت دور خواهد کرد. اگر نماز را اقامه کنیم، به توسعه قسط هم خواهد انجامید. جامعه ای که 
به دادورزی برسد، بیداد در همه شئون آن، از میان خواهد رفت. پس برای اقامه نماز بکوشیم اگر خواهان 
رسیدن انسان به حق خود هستیم و پیش نیاز اقامه، قطعا اهتمام به خواندن نماز در اول وقت است. از این 
جا شــروع باید کرد تا با اقامه، شاهد قیام استعدادها و فرصت ها برای توسعه باشیم. به فردا ها هم حواله 
ندهیم، از همین عید روزِ میلاد امام رضا)ع( آغاز کنیم اهتمامِ معرفتی به نماز را تا جامعه هم نفس تازه کند 

در فراوانی اقامه کنندگان نماز که برپا دارندگان قسط و عدل هم هستند.

یادداشت

تاریخچه گنبد طلای حرم علی ابن موسی الرضا)ع(
هادی انصاری

مشخص ترین نماد و نشانه بیرونی حرم مطهر امام رضا علیه السلام، گنبد طلایی آن است که مجاوران و 
مسافران با دیدن آن بنای با شکوه، سلام و درودی بر هشتمین امام نثار می سازند.

بنا بر نقل کتب تاریخی، نخستین گنبد بر فراز مزار قدسی حضرت امام رضا علیه السلام، به فرمان سلطان 
سنجر سلجوقی )511 ـ 55۲ ق( و به کوشش وزیر وی، شرف الدین قمی ساخته شد. درآن هنگام گنبد با 
کاشی آذین گردیده بود. گنبد آغازین همان است که اینک از داخل حرم مطهر دیده می شود و سطح مقعّر 
و مقرنس آینه کاری آن پیداست. بنا براین سقف درونی حرم مطهر به حدود هست قرن پیش بازمی گردد.
در دوران شــاه طهماسب صفوی، پس از جمع آوری خشت های کاشی، گنبدی با خشت های طلا بر فراز 
گنبد پیشین بنا شد. این همان گنبدی است که امروزه در نمای بیرونی به چشم می آید. در شورش ازبک ها، 

خشت های طلای گنبد به چپاول رفت.
در سال 100۹ق که شاه عباس صفوی از پایتخت آن روز، اصفهان، پیاده رهسپار مشهد گردید، مدتی در 
مشــهد اقامت گزید و دستور داد که گنبد مطهر، باردیگر با خشت هایی از مس و روکش طلایی پوشیده 
شــود و این کار به دســت کمال الدین محمودیزدی به تحقق پیوست. بر پایه آن چه در کتیبه گنبد دیده 
می شود، این کار در سال 1010ق آغاز شده و در سال 111۶ق به پایان رسیده است. متن کتیبه گنبد که 
اثر خامه خوشــنویس نامدار ایرانی علیرضا عباسی است، و با قلم طلایی بر زمینه فیروزه ای به خط ثلث 

نوشته شده، چنین است:
بســم الله الرحمن الرحیم من عظائم توفیقات الله سبحانه ان وفق السلطان الاعظم مولی ملوک العرب و 
العجم صاحب النسب الطاهر النبوی و الحسب الباهر العلوی تراب اقدام خدام هذه الروضة المنورة الملکوتیة 
مروّج آثار اجداده المعصومین الســلطان ابن السلطان ابوالمظفر شاه عباس الموسوی الصفوی بهادرخان. 
فاستسعد بالمجیء ماشیاّ علی قدمیه من دارالسلطنة اصفهان الی زیارة هذا الحرم الاشرف و قد تشرّف بزینة 

هذه القبة من خلصّ ماله فی سنة الف و عشر و تمّ فی سنة الف و ستةعشر.
بنابراین، گنبدی که اینک مشــاهده می شــود، همان بنایی اســت که حدود چهارصد سال از ساخت آن 

می گذرد.
در ســال 108۴ق و در زمان شاه سلیمان صفوی، به دنبال وقوع زمین لرزه، به گنبد مطهر نیز آسیب هایی 
وارد آمد و شماری از خشت های طلایی آن از جا کنده شد. وی دستور داد تا گنبد بازسازی شود و کتیبه ای 
بــر آن افزوده گردد که این رخداد را حکایت نماید. این کتیبه اکنون به صورت چهار ترنج در اطراف گنبد 

مطهر دیده می شود. متن کتیبه یادشده چنین است:
من میامن منن الله سبحانه الذی زین السماء بزینة الکواکب و رصع هذه القباب العلی بدرر الدراری الثواقب 
ان استسعد السلطان الاعدل الاعظم و الخاقان الاکرم الافخم اشرف ملوک الارض حسبا و نسبا و اکرمهم 
خلقا و ادبا مروج مذهب اجداده الائمة المعصومین و محیی مراســم آبائه الطیبین الطاهرین السلطان بن 
السلطان شاه سلیمان الصفوی الموسوی بهادرخان بتذهیب هذه القبة العرشیة الملکوتیة و تزیینها و تشرّف 
بتجدیدها و تحسینها اذا تطرق الیه الانکسار و سقطت لبناتها الذهبیة التی کانت تشرق کالشمس فی رابعة 
النهار بسبب حدوث الزلزلة العظیمة فی هذه البلدة الکریمة فی سنة اربع و ثمانین و الف و کان هذه التجدید 

الجدید فی سنة ثمانین و الف. کتبه محمدرضا امامی.
انشاء این متن زیبا و ادبی از سوی استاد و فقیه و ادیب برجسته دوران صفوی مرحوم آقا حسین خوانساری 
)م 10۹8( صورت پذیرفته که در نوشتن متون ادبی در دوران خود، از قدرت گسترده ای برخوردار بوده است.

در ســال 1353 شمسی خشت های طلایی گنبد که بر اثر گذشت زمان شفافیّت و جلای خود را از دست 
داده بود، در هنگام نیابت تولیت آستانه رضوی عبدالعظیم ولیان خشت های طلایی را از جای خود برداشتند 
و بار دیگر با آب طلا به روش الکترو پلیتینگ خشــت ها را در وان های اشباع شده به آب طلا قرار داده و 
دوباره لایه ای تا حدود 1۷ میکرون طلا ضخامت دادند. )گفتنی است که هر میلیمتر شامل هزار میکرون 
است (و در جای خود نصب کردند. ولیان دستور داد هر خشتی که برداشته می شود، شماره گذاری شود که 
بتوانند پس از طی لایه گذاری طلا و پروژه ترمیم خشت ها، دقیقا هر خشت را در جای نخستین خود قرار 
دهند. کاری که مرحوم ابراهیم زرگرباشــی رییس کارگاه طلاکاری گنبد مطهر امیرالمومنین ع در نجف 
اشرف در سال 1155 هجری که به دستور نادرشاه افشار صورت گرفت، خود انجام داده و تمامی خشت ها 
علاوه بر شماره گذاری و تعیین ردیف قرار گرفتن خشت بر روی گنبد و امضای خود و گاه برخی از استادان 

آن زمان را قرار داده که این پیش بینی، خود کمک فراوانی به در جا قرار دادن هر خشت نمود.
گفتنی است که مساحت گنبد مطهر امام رضا علیه السلام حدود 850 متر مربع بوده که از دو بخش ساقه 

و گنبد تشکیل می گردد. این گنبد با سیزده هزار و یکصد خشت طلا پوشیده و آذین گردیده شده است.
ابعاد گنبد به این شرح است:

ارتفاع از کف حرم تا زیر سقف گنبد درونی 18/8 متر
ارتفاع از کف حرم تا بالای گنبد طلای بیرونی 31/۲0 متر

ارتفاع از اوّل طلاکاری تا تیزه گنبد 1۶/۴0 متر
ارتفاع سر طوق گنبد 3/50 متر

محیط خارجی ۴۲/10 متر

روزهای امام رضایی
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افتتاح پروژه های ضروری خراسان شمالی نباید به تعویق بیفتد

کاهش ۱۳درصدی واحدهای تولیدی غیرفعال شهرک های صنعتی در سال ۹۹

اســتاندار خراسان شمالی با اشاره به ضرورت 
بهــره برداری از پروژه هــای دارای اولویت، 
گفــت: پروژه های ضــروری بایــد در زمان 
مشخص خود به ســرانجام برسد و تعلل در 

چنین پروژه هایی جایز نیست.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرنگار مهر، محمد علی شــجاعی صبح 
دوشنبه پس از بازدید از پروژه مدرسه علمیه 
امــام خامنه ای بجنورد، در جمــع مدیران از 
افتتاح و بهره برداری ایــن مجموعه تا نیمه 
مرداد ماه سال جاری خبر داد و اظهار داشت: 

ضــرورت پروژه های مهمــی همچون حوزه 
علمیه باید بیــش از پیش برای تمام مدیران 

آشکار باشد.
استاندار خراســان شــمالی ادامه داد: پروژه 
احداث حــوزه علمیه آیت الله خامنه ای یکی 
از مصوبات ســفر مقام معظم رهبری به این 
استان بود که نباید شاهد تعلل یک دهه ای در 

افتتاح این پروژه ضروری می شدیم.
وی با بیان اینکه با افتتاح به موقع پروژه های 
ضروری، مردم نیز سریع تر از منافع آن منتفع 
می شــوند، افزود: پروژه های ضروری باید در 

زمان مشخص خود به سرانجام برسد و تعلل 
در چنین پروژه های ضروری جایز نیست.

شجاعی به اهمیت ســرمایه ای چون جوانان 
و ماندگاری آنان در اســتان اشــاره داشت و 
تصریح کرد: تمام داشته های استان به لحاظ 
زیر ســاختی باید برای نسل جوان که دنبال 
هســتند  دانشــگاهی  و  حوزوی  تحصیلات 

فراهم شود.
اســتاندار خراســان شــمالی بر فراهم شدن 
تجهیزات، زیر ساخت و حضور اساتید در حوزه 

علمیه آیت الله خامنه ای استان تاکید کرد.

وزیـر صنعـت، معـدن و تجـارت از کاهـش 
13 درصـدی واحدهـای تولیـدی و صنعتی 
غیرفعـال و افزایـش ۹ درصـدی واحدهای 
سـال  در  صنعتـی  شـهرک های  در  فعـال 
مراکـز  بـه زودی  گفـت:  و  داد  خبـر   ۹۹
تسـهیل گری کسـب وکارها در پنـج اسـتان 
کشـور به صورت آزمایشـی ایجاد می شـود.

بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و به 
نقـل از وزارت صنعـت، معـدن و تجـارت، 
»علیرضـا رزم حسـینی« در نهمیـن جلسـه 

شـورای هماهنگـی امـور صنایـع و فناوری 
پیشـرفته وزارت صنعـت بـا تاکیـد بـر لزوم 
بهبـود فضـای کسـب و کار و رفـع موانـع 
تولیـد در سـال مزیـن بـه شـعار »تولیـد؛ 
مانع زدایی هـا، پشـتیبانی ها« اظهار داشـت: 
ایجـاد مراکز تسـهیل گری کسـب وکارها در 
جلوگیـری از اتـلاف وقت سـرمایه گذاران و 
تسـریع در راه انـدازی واحدهـای تولیـدی و 

صنعتـی موثـر واقـع خواهد شـد.
و  کوچـک  صنایـع  سـازمان  افـزود:  وی 

زودی  بـه  ایـران  صنعتـی  هـای  شـهرک 
در پنـج اسـتان کشـور مراکز تسـهیل گری 
کسـب وکارها را بـه صـورت نمونـه ایجـاد 
آغـاز  را  متقاضیـان  بـه  خدمـات  ارائـه  و 

. می کنـد
دربـاره  تجـارت  و  معـدن  صنعـت،  وزیـر 
بـرای  شـده  انجـام  اقدامـات  مهمتریـن 
غیرفعـال،  واحدهـای  مجـدد  راه انـدازی 
گفـت: ۲۴ درصـد از واحدهـای فعال شـده 
از طریـق واگـذاری کامـل توسـط مالـک 

اصلـی به سـرمایه گذار جدیـد، 18 درصد از 
طریـق مشـارکت با سـرمایه گـذار جدید و 
1۶ درصـد هـم از طریق تامین مـواد اولیه، 

مجـددا راه انـدازی شـده اسـت.
بـه گـزارش صبح امـروز، پارسـال یک هزار 
و 55۷ واحـد راکـد در شـهرک های صنعتی 
کشـور بـه چرخـه تولیـد بازگشـت. امسـال 
احیـای یـک هـزار و ۶00 واحـد راکـد در 
در  واحدهـای  و  صنعتـی  شـهرک های 
تملـک بانک هـا، برنامه ریـزی شـده اسـت.

واردات مرغ و تخم مرغ برای تنظیم بازار
ستاد تنظیم بازار مقرر کرده است 1۲0 هزار تن مرغ منجمد برای تنظیم بازار و به مقدار 

مورد نیاز تخم مرغ نطفه دار برای جوجه ریزی کافی، وارد شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، ســتاد تنظیم بازار در جلسه اخیر 
خود از تصمیم قبلی این ستاد برای واردات گوشت مرغ منجمد تاسقف 1۲0 هزار تن از 
سوی شرکت های مباشر دولتی و غیر دولتی خبر داده و با اشاره به گزارش ارائه شده از 
روند ثبت سفارشات و تخصیص و تامین ارز از سوی بانک مرکزی و پیش بینی کمبود 
احتمالی، تولید و عرضه گوشــت مرغ، مقرر کرده شرکت پشتیبانی امور دام با همکاری 
تمامی دســتگاه های ذیربط و بانک مرکزی با افزایش انعقاد قرارداد و تسریع در خرید و 
واردات گوشــت مرغ منجمد به منظور ترمیم ذخایر و تنظیم بازار کشور و واردات تخم 

مرغ نطفه دار برای جوجه ریزی مکفی اقدامات لازم را انجام دهد.
همچنین بر اســاس این مصوبه به شــروع فصل گرما و کاهش جوجه ریزی در برخی 
استان ها اشــاره و مقرر شده از سوی شرکت پشــتیبانی امور دام کشور و با هماهنگی 
معاونت بازرگانی داخلی، ســهمیه مرغ منجمد به استان ها تخصیص داده، البته با توجه 
به انجام مراحل ثبت سفارشات مربوط به واردات گوشت مرغ منجمد، مقرر شده حداکثر 
تا ۲5 درصد امکان افزایش ثبت سفارشــات با تشخیص شرکت پشتیبانی امور دام و با 

استفاده از توان شرکت های بخش خصوصی اقدام شود.
به دلیل ضرورت تبادل اطلاعات مربوط به تولید گوشــت مرغ در کشور، باید مصوبات 
کارگروه ساماندهی مرغ مستقر در وزارت جهاد کشاورزی به صورت هفتگی در جلسات 

کارگروه تنظیم بازار مطرح شود.
اخیرا قیمت مرغ به 30 هزار تومان هم رسیده و این در حالی است که نرخ مصوب مرغ 
۲۴ هزار و ۹00 تومان است. اواخر سال گذشته نیز وضعیت نابسامانی در بازار مرغ حاد 
بود که باعث ایجاد صف های طولانی برای دریافت مرغ به قیمت تنظیم بازار در شرایط 
کرونایی شــد، این در حالی اســت که نهاده های دام و طیورهمچنان ارز دولتی دریافت 
می کنند و مرغ به قیمت مصوب باید در دســترس عموم مردم باشد اما در شرایطی که 
وزارت جهاد کشــاورزی می گوید تولید مرغ به اندازه نیاز کشور بوده و هیچ کمبودی در 
این زمینه وجود نــدارد و تقصیر را به گردن وزارت صمت انداخته که وظیفه نظارت بر 
بازار و برخورد با گرانفروشــی را دارد، مســئولان وزارت صنعت معدن تجارت )صمت( 
نیز می گویند قرارگاه ســاماندهی مرغ مسئول تامین و توزیع این کالاست، نابراین این 
وزارتخانه مســوولیتی در این رابطــه ندارد که بخواهد اظهارنظــر کند. از طرف دیگر 

گزارش هایی از کمبود مرغ در بازار نیز منتشر شده است.

 میوه در صف ارزانی
رئیس اتحادیه بارفروشــان از ارزان شــدن میوه تا هفته آتی به دلیل فزونی محصول و 

نبود تقاضای خرید خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، مصطفــی دارایی نژاد، در برنامه 
»صبح وگفتگو« بیان کرد: در حال حاضر کشــت فــراوان و بار در میدان فزونی گرفته 

است، اما برای خرید استقبالی نشده چرا که همچنان میوه ها گران است.
دارایی نژاد به عنوان نمونه قیمت گیلاس را در میدان بین ۲0 تا 30 در هر کیلو تخمین 

زد و افزود: گیلاس معمولی تا ۲0 هزار تومان فروخته می شود.
وی نســبت به ناتوانی در خرید میوه از سوی مردم، احســاس شرمندگی کرد و گفت: 
کرایه حمل یا ســبد و طناب و کاغذ برای بسته بندی بسیار گران است که در مجموع 

بر قیمت تاثیر می گذارد.
وی افزود: متاسفانه همه این مبالغ دست به دست هم می دهد و ربطی به ارز ندارد ولی 

در حال رصد برای متعادل تر شدن قیمت ها هستیم.
دارایی نژاد مشکل بعدی را متوجه کشاورزان دانست و قول داد هفته آینده ۲0 درصد در 
تمام محصولات کشاورزی کاهش قیمت داشته باشیم چراکه با فزونی بار و عدم خرید 

توسط مشتری، قیمت ها قطعا می شکند.
وی با اشــاره به اینکه در کجای دنیا اینگونه کشــاورز را ول کرده اند و بر کشــاورزی 
نظارت نیســت؟  افزود: امروز کشاورز بار خود را به کســی می دهدکه بتواند با قیمت 

بیشتری به او بفروشد و ما همه را مبرا نمی دانیم.
همچنین اســدالله کارگر، رئیس اتحادیه صنف فروشندگان میوه و سبزی با بیان اینکه 
میوه فروشــان یا اتحادیه ها پلی ارتباطی هســتند و تنها بر سود مصوب نظارت دارند، 
گفت: نمی دانیم گرانی از مواد اولیه و کود و ســم ناشــی می شود یا مسئله ای کلی تر 
اســت اما از زمانی که بار را از میدان مرکزی خریداری می کنیم، با ســود مصوب نیز 

عرضه می کنیم.
وی افــزود: ما در حال مدیریت هســتیم اما قطعا تخلف هم دیده می شــود که بدان 

رسیدگی می کنیم.

جزییات پرداخت وام ودیعه مسکن به 
زنان مجرد بالای ۳۵ سال

معاون وزیر راه و شهرســازی از اختصاص وام اجاره به زنان مجرد بالای 35 ســال و 
خودسرپرست خبر داد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبــر آنلاین، محمود محمودزاده افزود: 
براســاس مصوبه ســتاد مبارزه با کرونا همه خانم هایی که بالای 35 سال سن دارند، 
خودسرپرست هستند و با خانواده زندگی نمی کنند، می توانند از تسهیلات اجاره استفاده 

کنند.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: سال گذشته اولویت پرداخت وام اجاره را برای زنان 
خودسرپرست و سرپرســت خانوار قرار دادیم که تعریف آن با زنان مجرد فرق می کند، 

این مصوبه امسال هم به وقت خود باقی است.
وی در توضیــح این بند از شــرایط اعطای وام اجاره ودیعه که به اعطای تســهیلات 
به زنان بالای 35 ســال اشــاره دارد، گفت: خانم هایی که بالای 35 سال سن دارند و 
خودسرپرست هستند به مفهوم اینکه با خانواده زندگی نمی کنند، می توانند از تسهیلات 

اجاره استفاده کنند.
محموزاده با بیان اینکه به مردان سرپرســت خانوار که به دلیل فوت همســر، طلاق و 
متارکه مجرد هســتند نیز وام اجاره تعلق می گیرد، گفت: در واقع اســتثنایی برای زنان 
مجرد بالای 35 ســال در ثبت نام »مســکن ملی« و »وام ودیعه« وجود دارد؛ بر این 
اساس برای خانم های سرپرست خانوار یا خانم های خودسرپرست این استثنا وجود دارد 
که با 35 سال ســن بتوانند از تسهیلات ودیعه اجاره و همچنین از امکانات طرح اقدام 

ملی مسکن استفاده کنند.
معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: نظام بانکی باید با مصوبه 
ســتاد مبارزه با کرونا هماهنگ باشد و طبق مصوبه ستاد به همه زنان مجرد بالای 35 

سال وام اجاره را پرداخت کند.
ثبت نام وام ودیعه مســکن از ساعت 1۲ روز چهارشنبه ۲۶ خرداد آغاز شده است و همه 
tem. مســتاجران واجد شرایط دریافت تسهیلات کمک ودیعه مســکن که در سامانه

mrud.ir ثبت نام کرده اند اکنون باید منتظر پاسخ استعلام خود باشد.
ســقف تسهیلات کمک ودیعه اجاره مسکن در منطقه شهری تهران ۷0 میلیون تومان، 
سایر کلان شــهرها )شــهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت یعنی شهرهای مشهد، 
اصفهان، کرج، شیراز، تبریز، قم، اهواز و کرمانشاه( ۴0 میلیون تومان و سایر شهرها ۲5 
میلیون تومان است. همچنین، متقاضیان دریافت این تسهیلات باید متاهل یا سرپرست 

خانوار باشند.
متقاضیان همچنین باید دارای اجاره نامه رســمی یا اجاره نامه ثبت شده در سامانه ثبت 

معاملات املاک و مستغلات و دارای کد رهگیری باشند.
چنان چه متقاضی تا حداکثر ۲ هفته از تاریخ معرفی به شــعب بانکی نســبت به تکمیل 

مدارک خود و ضامنان اقدام نکند، نسبت به رد درخواست متقاضی اقدام می شود.

خبر

رئیس جمهور منتخب باید چگونه موتور تولید را روشن کند؟

تولید در گرداب موانع
 امــروز تولید کنندگان در 
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بسیار  مشکلات  کشور 
زیادی دارند و به دلیل 
تحریم هــا،  اعمــال 
بانکــی،  مشــکلات 
روزهــای  و...  مالیاتــی 
خوبی را سپری نمی کنند.

بزرگترین مشــکل تولید 
چیست؟ 

صبح  روزنامه  گزارش  به 
مشکل  بزرگترین  امروز، 
تولید در ایران بحث تامین مالی اســت، این 
چالش باید بــرای تولید کنندگان واقعی رفع 
گردد و ســختی هایی که در رابطــه با این 
موضوع درگیر آن هســتند، باید حل و فصل 

شود.
مسیر تولید در کشور های توسعه یافته

در بســیاری از کشورهای توسعه یافته، انواع 
امتیاز هــای اجتماعی را برای تشــویق افراد 
جامعه به  ســمت تولید و اشــتغال مولد در 
 نظر می گیرند، در  نتیجه از بیشــترین مقدار 
پتانسیل اجتماعی برای ایجاد و خلق ثروت و 

نیل به توسعه استفاده می کنند.
نقش کمرنگ بانک ها در امر تولید

از  سوی دیگر، نظام بانکی باید همراهی خود 
را در این زمینه با تولید بیشتر کند، زیرا بخش 
بزرگی از تامین مالی به آن مربوط می شــود 
که در چند ســال اخیر این اتفاق آنگونه که 
باید و شــاید رخ نداده اســت، یعنی بانک ها 
نتوانسته یا نخواســته اند همکاری لازم را با 
بخش تولید داشــته باشــند. دولت هم باید 
نظارت بیشتری بر روی عملکرد نظام بانکی 
داشته باشــد تا تخلفاتی که در حوزه اعطای 

منابع اتفاق می افتد به حداقل ممکن برسد.
مانعی به نام بوروکراسی اداری 

با شــرایطی که اقتصاد ایران در حال حاضر 
با آن دســت و پنجه نرم می کند باید کارها 
و بوروکراســی اداری در حــوزه تخصیص 
منابع برداشته شــود و تامین مالی در بخش 
تولید ســریع تر صورت گیرد. از سوی دیگر 
منابع باید به درســتی توزیع شــود تا دست 

تولید کننده واقعی خالی نماند.
اهمیت بهبود فضای کسب وکار 

در بند هشت سیاســت های کلی تولید ملی 
و حمایت از کار و ســرمایه ایرانی، بر بهبود 
فضای کســب وکار با هــدف افزایش تولید 
ملی و اصــلاح زمینه های فرهنگی، قانونی، 
اجرایی و اداری تاکید شده است. اگر فضای 
کسب  وکار با تلاش بیشتری از سوی دولت ها 

مــورد توجه قرار می گرفــت و روند بهبود را 
طی می کرد، اکنون هم مشــکل اشتغال حل 
می شد و هم دســتیابی به رشد اقتصادی که 

اشتغال ایجاد کند، آسان تر بود.
تولید، تاکید رئیس جمهور منتخب

رئیس جمهور منتخب مردم در ســال 1۴00 
تاکید بســیاری بر امر تولیــد دارد، و به طور 
جدی بــرای آن مصمم اســت. امــا چقدر 
می توانــد در ایــن زمینه موفق باشــد و چه 

اقداماتی باید در این راستا انجام دهد؟
اهمیت مسئله تولید

یک کارشناس اقتصادی و عضو هیئت علمی 
دانشگاه فردوسی مشــهد، با تاکید بر اینکه 
تولید مهم تریــن عامل رفاه جامعه اســت، 
می گوید: وقتــی تولید پیش مــی رود، تمام 
متغیر هــای اقتصادی مانند درآمد، اشــتغال، 
ســرمایه گذاری و پس انداز رشــد می کنند و 
از هر زاویــه ای که نگاه کنیم با اهمیت ترین 

مسئله است.
تولید چگونه رونق می گیرد؟

علی چشــمی در گفتگو با »صبح امروز« با 
طرح این پرسش که تولید چگونه در جامعه ای 
رونق می گیرد یــا نمی گیرد، تصریح می کند: 
بعضی از اقدامات بسیار اساسی است و برخی 
دیگر اثــر دارد، اما اهمیتی ندارد. عواملی که 
تاثیر بسیاری در تولید دارد این است که یک 
کشور باید بتواند استراتژی تولید صنعتی خود 

را مشخص کند این مهم ترین عامل است.
اهمیت استراتژی تولید صنعتی

وی در ادامه می گوید: یعنی وقتی کســی 
از تولید صحبت می کند، بدانیم استراتژی 
مشخصی که دارد این است که از عوامل 
جزئی ســخن می گوید و در مورد عوامل 
اصلی به جمع بندی نرســیده اســت. در 
بحث اســتراتژی تولید صنعتی نکته مهم 
این اســت که یک کشــور می خواهد در 
زنجیــره ارزش تولید جهانی چه نقشــی 

ایفا کند؟
نقش آمریکا در تولید جهانی 

ایــن کارشــناس اقتصادی اظهــار می کند: 
آمریکا اکنــون نقش خود را در زنجیره تولید 
جهانی بــر روی فناوری هــای نوین به ویژه 
بخش ارتباطات و صنایع الکترونیک تعریف 
کرده و اینها صنایع پیشرو آن هستند و سهم 
زیــادی از اقتصاد جهان را به خود اختصاص 
داده انــد، بقیه صنایع آن نیــز جایگاه خاص 
خود را دارند، ماننــد اپل، گوگل، فیس بوک 
و آمــازون همــه اینها شــرکت های بزرگ 

آمریکایی هستند.

سهم آلمان و ژاپن از تولید جهانی 
 وی عنوان می کند: آلمــان و ژاپن از حدود 
50 سال اخیر اســتراتژی تولید صنعتی خود 
را بر روی خــودرو و لــوازم خانگی تعریف 
کرده اند، تــا بتوانند به این صورت در اقتصاد 
جهان تولیدات خود را هدایت کنند و ســهم 

داشته باشند.
چین و اقتصاد جهانی

چشــمی مطرح می کند: کشــور چین زمانی 
در حوزه پوشــاک، مواد غذایی و لوازم منزل 
فعالیت داشــت و اکنون کم کــم در زمینه 
موبایل و بخش های مالی پیش می رود و به 
دلیل اینکه می خواهد نقش بســیار مهمی را 
در عرصه جهانی داشته باشد، برنامه مفصلی 
را برای خــود تعریف کرده که هم در صنایع 
ســنتی و هــم در صنایع نویــن و مبتنی بر 

فناوری های جدید نفشی داشته باشد.
 جایگاه ایران در تولید جهانی 

 وی با بیان این سوال که تولید در ایران چه 
جایگاهــی دارد؟ توضیح می دهد: تولید ما بر 
اســاس نفت خام، پتروشیمی ) آن هم بیشتر 
قســمت مواد خام ( و فلزات اساســی مانند 
فولاد، مس یا کالاهای کشــاورزی ســنتی 
تعیین شــده است، بنابراین در عرصه جهانی 
هم به همین انــدازه در زنجیره ارزش نقش 
داریم، در نتیجه زمانی که تحریم می شویم به 

شدت آسیب می بینیم.
این اســتاد دانشگاه در ادامه می گوید: اکنون 
رئیس جمهــور جدید باید توضیــح دهد که 
می خواهد تولیدات ایران را به چه سمتی ببرد، 

آیا می خواهد همان نفت خام، پتروشــیمی و 
فلزات را ادامه دهد یا برنامه خاصی دارد تا به 

سمت خودروسازی و لوازم منزل برود؟
وی تبییــن می کند: به طــور قطع نکته مهم 
این است که اقتصاد ما که نیم درصد اقتصاد 
جهانی است و در ســال های اخیر کمتر نیز 
شــده نقش بســیار بزرگی در عرصه جهانی 
نخواهد داشت و حداقل در چهار سال به آن 
نخواهیم رســید. اما رئیس جمهور جدید باید 
مشــخص کند که می خواهد برای اقتصاد در 

چه مسیری حرکت کند؟
لزوم حفظ نیروی انسانی 

علی چشــمی عامل مهم دیگر برای تولید را 
نیروی انســانی بر می شمرد و اذعان می کند: 
رئیس جمهور جدید باید بتواند نیروی انسانی 
موجود را حفظ کند، ما می بینیم و می شنویم 
که نخبگان و نیروی انسانی با استعداد جامعه 
در حال مهاجرت هســتند و اکنون انبوهی از 
آنان در کشــور های دیگــر زندگی می کنند، 
بنابراین آقای رئیســی بایــد تبیین کنند که 
بــرای حفظ و جذب نخبــگان چه برنامه ای 

دارند تا به تولید کمک کند.
اعتماد از دست رفته

وی با اشــاره بــه اینکه برای تولیــد نیاز به 
خاطر نشــان  اســت،  مالی  ســرمایه گذاری 
می کند: باید شــفاف شــود که بــرای حفظ 
ســرمایه گذاری یا ســرمایه های داخلی قرار 
است چه برنامه ای اجرا شود، زیرا ما می بینیم 
به دلیل بی ثباتی های اقتصادی و نا اطمینانی 
سیاسی که از سال های اخیر وجود دارد فرار 
از کشور داشته ایم، که رئیس جمهور  سرمایه 
جدید باید برای جلب اعتماد ســرمایه گذاران 

برنامه ارائه کند.
چالشی به نام امضاهای طلایی

 این اقتصــاددان می گویــد: موضوع بعدی 
محیط کســب  و کاری اســت کــه فعالان 
اقتصادی داخل آن کار می کنند، ما سال های 
متمــادی شــعار بهبود محیط کســب و کار 
داده ایم، اما مولفه های اصلی از جمله مالیات، 
تامین اجتماعی، بانک ها و نظام اداری ســال 
به سال بیشــتر تولید کنندگان را تحت فشار 
قرار داده و به آنها آسیب زده اند، بنابراین باید 
شفاف شود که از طریق الکترونیکی کردن و 
حذف امضاهای طلایی چگونه می خواهند به 

آنها کمک کنند.
دوراهی افزایش و کاهش مالیات

وی تصریــح می کند: اکنون دولت کســری 
بودجه دارد، اما از یک ســو به دلیل حمایت از 
تولید باید مالیات ها را کاهش دهد و از سوی 

دیگر به خاطر کســری بودجه مجبور است 
مالیات هــا را افزایش دهد که این موضوع به 
تولیدکنندگان آســیب می زند. رئیس جمهور 
جدید باید مشخص کند که چگونه می خواهد 

این مسائل را حل کند؟
سمی به نام بی ثباتی اقتصادی

چشمی استاد اقتصاد دانشگاه فردوسی مشهد 
توضیــح می دهد: نکته آخــر بحث بی ثباتی 
اقتصادی، سیاسی، اداری و تصمیم گیری های 
دولتی است، که آن را به شکل نوسانات نرخ 
ارز می بینیم. رئیس جمهــور جدید باید برای 

این بی ثباتی ها برنامه داشته باشد.
وی اذعان می کنــد: مباحث جزئی نیز وجود 
دارد که نقش تعیین کننده ای در تولید ندارد، 
مثلا حل موردی مشــکل چنــد تولید کننده 
یا یک صنعت خاص گــره    ای را باز نمی کند 
بلکه مولفه های فوق که به تشــریح بیان شد 
بسیار اساسی اســت و در این سال ها ضربه 
زیادی به تولید کننــدگان زده، که امیدواریم 
رئیس جمهــور جدید بتواند برای این موضوع 

برنامه داشته باشد.
 تسهیلات سهل در سایر کشورها 

این کارشناس مسائل اقتصادی در خصوص 
مشــکلات بانکــی ابــراز می کنــد: اکنون 
تولید کنندگان در بسیاری از کشورهای جهان 
ســودهای حدود 3 تا ۴ درصــد می پردازند 
و همیشــه وام هــا و اعتبــارات بانکــی در 
دسترس شان اســت، یعنی وقتی که در حال 
تولید هســتند به پشــتوانه همــان امکانات 
و مقــدار تولید به راحتــی آنها را تامین مالی 

می کنند و به دنبال وام نمی دوند.
وام هایی که جیره بندی می شوند

وی تبییــن می کند: در اقتصــادی که تورم 
نزدیــک به 50 درصد داریــم، برای بانک ها 
به صرفه نیســت که با نرخ بهره 18 درصد 
وام بدهند، بنابراین وام ها را جیره بندی کرده 
و به بعضی بنگاه هــای خاص که از راه های 
دیگر غیــر از نرخ بهره آن را جبران می کنند 

اعطا می نمایند.
بانک دار رئیس جمهور منتخب کیست؟

اقتصاد دانشگاه فردوسی  علی چشمی استاد 
مشهد در پایان می گوید: نقش بانک مرکزی 
در ایــن زمینه اهمیت پیــدا می کند و رئیس 
جمهور جدید باید مشخص کند که بانک دار 
مرکزی وی چه کسی اســت، چه برنامه ای 
برای کاهش نرخ تورم دارد و سیاســت پولی 
کــه بتواند آن را کنترل کنــد و نرخ بهره را 
کاهش دهد چیست؟ تا ما به شرایطی حداقل 

مانند کشور های منطقه برسیم.

به طور قطع نکته مهم 
این است که اقتصاد ما که نیم 
درصد اقتصاد جهانی است و 
در سال های اخیر کمتر نیز 
شده نقش بسیار بزرگی در 
عرصه جهانی نخواهد داشت 
و حداقل در چهار سال به 
آن نخواهیم رسید. اما رئیس 
جمهور جدید باید مشخص 
کند که می خواهد برای 
اقتصاد در چه مسیری حرکت 
کند؟
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مدیر دفتر توسعه آموزش دانشکده پزشکی علوم پزشکی تهران:

امکان واکسینه کردن دانشجویان ورودی 
۱۴۰۰ وجود ندارد

مدیر دفتر توســعه آموزش دانشکده پزشکی علوم پزشکی تهران با بیان اینکه »واکسینه 
کردن دانشجویان ورودی 1۴00 تا مهرماه امکان پذیر نیست« گفت: پیشنهاد ما این است 
ترم اول یا نیم ترم اول دانشجویان به صورت مجازی و باقی ترم بعد از واکسیناسیون به 

صورت حضوری برگزار شود.
 ایسنا نوشت: نسیم خواجوی راد در جلســه هیئت رئیسه دانشکده پزشکی دانشگاه علوم 
پزشکی تهران گزارش کوتاهی از روند مبتلایان به بیماری کرونا ارائه کرد و ادامه داد: با 
وجود درمان ســرپایی اغلب بیماران مبتلا به کرونا، روزانه میانگین ۲0 تا 30 نفر فقط در 

بیمارستان امام خمینی بستری می شوند.
وی با اشــاره به شــیب ملایم و رو به بالای تعداد مبتلایان خاطرنشان کرد: تعداد موارد 
خانوادگی ابتلا دچار روند افزایشی شده که حاکی از قدرت واگیر ویروس و احتمال شیوع 

کرونای هندی است.
مدیر دفتر توســعه آموزش دانشکده پزشــکی علوم پزشکی تهران در خصوص برگزاری 
کلاس های آموزشــی دانشــجویان به صورت حضوری اظهار کرد: بــا وجود این که از 
ســرگیری حضوری کلاس ها منوط به اجرای کامل واکسیناســیون است، ما موظف به 
رعایت به یک ســری از شیوه نامه  های بهداشتی هســتیم و در کنار آموزش حضوری، 

همچنان آموزش مجازی باید فعال باشد.
خواجوی با بیان اینکه »واکسینه کردن دانشجویان ورودی 1۴00 تا مهرماه عملا امکان 
پذیر نیســت« افزود: واکسن دانشــجویان باید پس از اعلام نتایج کنکور و از ابتدای ترم 
طبق جدول زمانبدی شده انجام گیرد که این موضوع زمان بر است. پیشنهاد ما این است 
که برنامه دوره گذار مانند ســال گذشــته به صورت مجازی و با همکای دفتر منتورینگ 
و مرکز رشــد استعدادهای درخشان و با اســتفاده از بارگزاری محتوا در کانال تلگرامی و 
تشــکیل گروه های کوچک دانشــجویی با همکاری دفتر منتورینگ برگزار شــود. براین 
اســاس ترم اول یا نیــم ترم اول به صورت مجازی و باقی ترم بعد از واکسیناســیون به 

صورت حضوری برگزار شود.

آیا همه تهرانی ها حاضر به تزریق واکسن 
کرونا هستند؟

پژوهشگران کمیته ساماندهی تحقیقات کوویدـ1۹ و دانشگاه علوم توانبخشی و سلامت 
اجتماعی با انجام یک مطالعه میزان پذیرش واکســن کرونا را در اســتان تهران بررسی 

کردند.
ایسنا نوشت: اجرای موفقیت آمیز برنامه واکسیناسیون علیه کروناویروس، تنها منحصر به 
کارایی و اثربخشی واکسن نیست و علاوه  بر وجود یک سیستم بهداشتی منسجم و قوی، 
نیاز مبرمی به اعتماد عمومی و پذیرش جامعه هدف نســبت به واکســن دارد. بر همین 
اساس پژوهشگران کمیته ســاماندهی تحقیقات کوویدـ1۹ و دانشگاه علوم توانبخشی و 
ســلامت اجتماعی با انجام یک مطالعه میزان پذیرش واکســن کرونا را در استان تهران 

بررسی کردند.
این مطالعه در دو بخش کمّی و کیفی انجام شــد. بررســی های بخش کمی این مطالعه 
نشان داد که به طور کلی 83.۶ درصد از شهروندان تهرانی تمایل به دریافت واکسن دارند 
و بقیه تمایلی به دریافت واکسن ندارند. پرس وجو در مورد نوع واکسن نشان داد که فقط 
۶.8 درصد از افراد هیچ تمایلی به دریافت واکسن ندارند، اما 85.3 درصد واکسن خارجی، 

۲5.۴ درصد واکسن ایرانی و ۹.۶ درصد هر نوع واکسن را ترجیح می دهند.
بررســی استاندارد جهانی نمره کووید که بیانگر نگرش مردم به عملکرد و مدیریت دولت 
در حوزه اپیدمی اســت، نشــان داد نمره ایران در این خصوص ۴۹.۲3 است که به طور 
معناداری پایین تر از میانگین کل ۲0 کشــور )5۲.۹5( اســت و این موضوع نشان دهنده 
عملکرد متوســط ایــران در این زمینه اســت. طبق آنچه در قالب گــزاره برگ  معاونت 
تحقیقات و فناوری منتشر شده، در این مطالعه مشخص شد که سالمندان، افراد متاهل و 

افراد دارای تبعیت دارویی پایین بیشتر تمایل به دریافت واکسن را دارند.

ضرب و شتم نیروهای منابع طبیعی گرگان 
توسط قاچاقچیان چوب

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری گرگان از ضرب و شتم نیروهای منابع طبیعی این 
شهرستان توسط قاچاقچیان چوب در پارک جنگلی قرق خبرداد.

مهر نوشت: رســول مقســم با بیان اینکه »دو مأمور منابع طبیعی گرگان حین گشت و 
مراقبت در پارک جنگلی قرق مورد ضرب و شــتم قاچاقچیان چوب قرار گرفتند« اظهار 
کرد: در حالی که چند هفته گذشته شاهد ضرب و شتم نیروهای منابع طبیعی در کردکوی 
و گالیکــش بودیم، دو مأمــور دیگر این اداره در حین مأموریت مورد ضرب و شــتم دو 
قاچاقچی در حین قطع درخت قرار گرفتند. هر دو متخلف شناســایی شده اند ولی متواری 

هستند و تلاش برای دستگیری آنها ادامه دارد.
مقســم اضافه کرد: نیروهای مصدوم منابع طبیعی برای مداوا به مرکز درمانی اعزام و به 

صورت سرپایی درمان و مرخص شدند.

سنجش سلامت بیش از ۱۹ هزار نوآموز 
خراسان شمالی آغاز شد

طرح ســنجش ســلامت بیش از 1۹ هزار و 5۴۶ نوآموز بدو ورود به مدرسه در خراسان 
شمالی از امروز )دوشنبه( با رعایت پروتکل های بهداشتی در 15 پایگاه سلامت آغاز شد.
علی متقیان رییس آموزش و پرورش استثنایی خراسان شمالی با بیان اینکه »نوبت گیری 
برای حضور نوآموزان در پایگاه های ســنجش، از نیمه خردادماه امسال آغاز شده بود و از 
امروز نیز کار سنجش آغاز شده است« تصریح کرد: نوآموزان استان در 15 پایگاه، شامل 
1۴ پایگاه ســنجش اولیه و یک پایگاه تخصصی اســت که در صورت تشخیص احتمال 
نارســایی، نوآموزان در  ســنجش اولیه برای بررسی بیشــتر به مراکز تخصصی معرفی 
خواهند شــد. همه پایگاه های سنجش استان فعال و قرار است  1۹ هزار و 5۴۶ کلاس 

اولی در آن سنجش شوند.
وی افزود: در پایگاه اولیه نوآموزان مورد ارزیابی های بینایی، شــنوایی، جسمی حرکتی، 
رفتاری و بهداشتی قرار می گیرند و چنانچه کودکی دارای اختلال شنوایی و بینایی باشد 
به مراکز تخصصی برای بررسی بیشتر معرفی می شوند و در این مراکز به دقت سلامت 

نوآموزان مورد بررسی قرار می گیرد.
وی هدف اصلی طرح سنجش نوآموزان بدو ورود به مدرسه را  پیشگیری از بروز و تشدید 
بیماری ها، تشــخیص جایگاه دقیق آموزش کودکان برای استفاده از خدمات متناسب با 

استعدادها و توانمندی های کودکان و همچنین جلوگیری از افت تحصیلی اعلام کرد.
متقیان اظهار داشــت: تمامی پروتکل های بهداشتی در پایگاه ها رعایت و به خانواده ها 
توصیه می شود، خود و فرزندانشان، حتما از ماسک استفاده کنند و صرفا یک نفر از اولیا 

همراه نوآموز حضور داشته باشد.
وی ثبت نام قطعی نوآموزان در مدارس مورد تقاضا منوط به ارایه برگه ســنجش اعلام 

کرد.
رییس آموزش و پرورش اســتثنایی خراســان شــمالی  مدارک مورد نیاز برای سنجش 
ســلامت  نوآموزان را شناسنامه، کارت واکسیناســیون، یک قطعه عکس از نوآموزان و 

پرداخت  500 هزار ریال بابت هزینه عنوان کرد.

خبر

ابتکار توضیح می دهد:
کارشکنی های »جریان سنتی و دلواپس« علیه حضور زنان در عرصه مدیریت

معصومه ابتــکار معاون امور زنــان و خانواده 
درباره سیاســت حضور  رئیس جمهوری گفت: 
زنان در عرصه مدیریت با تقابل خیلی شدیدی 
طی ســال هایی بــه ویــژه ۹۶ و ۹۷ از طرف 
»جریان سنتی و دلواپس« مواجه بودیم. بسیار 
بر سر این موضوع وارونه سازی کردند که این 
مساله جامعه ما و مساله زنان ما نیست، درحالی 

که هست.
جماران نوشــت: معاون امور زنــان و خانواده 
رئیس جمهــوری به لایحه »حفــظ کرامت و 
حمایــت از زنان در برابر خشــونت« به عنوان 
یکــی از اتفاق هــای مهم ایــن دوره معاونت 
اشــاره کرد و توضیح داد: سال ها بود در بحث 
لوایح تاخیری وجود داشــت. لوایح مهمی مثل 
لایحه »حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر 
خشونت« ســال ها متوقف مانده بود و مشکل 
داشت. در دوره خانم مولاوردی اقداماتی در این 
راستا انجام شد و ما نیز جلسات فشرده ای با قوه 
قضائیه گذاشتیم تا بالاخره این لایحه تصویب 

و در مجلس اعلام وصول شد.
7100  دختر با قانون »تابعیت فرزندان 
دارای مادر ایرانی و پدر خارجی« صاحب 

شناسنامه شدند 
معاون امــور زنان و خانــواده رئیس جمهوری 
درباره لایحــه »تابعیت فرزنــدان دارای مادر 
ایرانــی و پدر خارجی« تصریح کرد: این لایحه 
جزء لوایحی بود که مدت ها با چالش روبرو بود. 
بانیان و تلاشــگران اصلی آن خانم جنیدی و 
آقــای شــریعتمداری وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی بودنــد. اکنون بالاخره با این تصویب 
این لایحه ۷100 دختر ایرانی شناسنامه گرفتند 
و این بدین معناست که این لایحه واقعا اجرایی 

شد و نتیجه گرفتیم.
ابتــکار همچنیــن تصویب لایحه »تشــدید 
مجازات پدر در صــورت قتل فرزند« در دولت 

دوازدهم و ارسال آن به مجلس شورای اسلامی 
را از جمله اقدامات مهــم معاونت امور زنان و 
خانواده رئیس جمهوری دولت دوازدهم دانست 

که پاسخی به مطالبه عمومی مردم بود.
الزام دفاتر ثبت برای درج شروط ضمن عقد

وی افزود: ما گفت وگــوی فقهی و حقوقی در 
حوزه زنــان و خانواده در قــم راه انداختیم که 
اتفــاق بزرگی در این دوره بود. در معاونت امور 
زنان دوره دوازدهم ریاســت جمهوری، ســعی 
شده است حوزه های علمیه و مراجع به مباحث 
فقهی و حقوقی حــوزه زنان ورود کنند که این 
امر در نهایت منجر به اصلاح و تغییر رویه هایی 

نیز شده است.
ابتکار بــا بیان اینکه »توانســتیم رویه هایی را 
تغییر دهیم« یادآور شد: از جمله این اصلاحات، 
الزام دفاتر ثبت برای درج شــروط ضمن عقد 
بود و بالاخره قوه قضائیه این بخشنامه را ابلاغ 

کرد. 
خانم ها وارد ورزشگاه شدند و این دروغ 

است که نشدند
معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهوری با 
اشــاره به نشــر اخبار وارونه پیرامون اقدامات 
دولت دوازدهــم در حوزه زنان، خاطر نشــان 
کرد: اتهاماتی را مکرر بــه ما وارد و متهممان 
می کردنــد که در عرصه هایــی نظیر ورزش و 
ورود زنان به ورزشگاه ها ورود کردیم. از طرفی 
نیز می گفتند آقای رئیس جمهوری این وعده را 
داد اما عملیاتی نکرد. این دروغ اســت. خانم ها 
وارد ورزشــگاه ها شــدند و این دروغ است که 

نشدند.
ابلاغ بخشنامه ای برای مدیریت زنان در 

سازمان ها و تقابل »جریان سنتی و دلواپس« 
با آن

به گفته وی، از ســوی دیگر کار بزرگ روحانی 
ابلاغ بخشــنامه ای در ســال ۹۶ بــود که 30 

درصد از مدیران دولت باید از بین زنان توانمند 
و شایســته انتخاب شــوند. برخی وارونه سازی 
کردند که این بخشــنامه به معنای آن است که 
بدون توجه به شایستگی هر کسی که زن است 

بتواند مدیر شود؛ در حالی که اصلا این نبود.
ابتکار معتقد اســت: درباره سیاست حضور زنان 
در عرصه مدیریت با تقابل خیلی شدیدی طی 
ســالهایی به ویــژه ۹۶ و ۹۷ از طرف »جریان 
ســنتی و دلواپس« مواجه بودیم. بسیار بر سر 
این موضوع وارونه سازی کردند که این مساله 
جامعه ما و مســاله زنان ما نیست، درحالی که 

هست.
لغو مصوبه شورای عالی اداری به دلیل 

شکایت فردی با جریان فکری ضد دولت
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری با 
بیان اینکه »رفتند و لغو این مصوبه شــورای 
عالی اداری را از دیوان عدالت اداری گرفتند« 
یادآور شــد: آقایی که انتظار داشــت پست 
معــاون فرمانداری را به او بدهند درحالی که 
این پســت را به یک خانم دادنــد و البته از 
همان عقبــه جریان خاص فکری ضد دولت 
نیز بود؛ رفت شــکایتی کرد تحت این عنوان 
که این مصوبه تبعیض است. هیچ وقت هیچ 
کسی نمی گفت این همه سال خانم ها نادیده 
گرفته شدند و اکنون که یک تبعیض مثبت و 
تلاش درســتی برای تعادل بخشی به حضور 
زنان در مدیریت و تصمیم سازی کشور انجام 
شد؛ متاســفانه شکایت این آقا این مصوبه را 

لغو کرد.
به گفتــه وی، طی این مصوبه شــورای عالی 
اداری دو اختیار به کسانی که مدیر زن و مدیر 
جوان منصــوب می کنند داده بود و این مصوبه  
»30 درصــد مدیــران دولت از میــان زنان« 
فرصــت و تکلیف و نه قانون بود که در ســال 

سوم اجرا، لغو شد.

نقل وارونه اقدامات معاونت در راستای 
»طرح جامع توانمندسازی زنان سرپرست 

خانوار«
ابتکار در پاسخ  به سوالی درباره چرایی تدوین 
لایحه ای بــرای عدم تصویب »طــرح جامع 
توانمندسازی زنان سرپرست خانوار« در مجلس 
شورای اســلامی که منتقدان معتقد بودند این 
کار معاونــت امور زنان منجر بــه جلوگیری از 
تصویب قانونی دقیق برای ساماندهی به وضع 
زنان سرپرست خانوار شد، تصریح کرد: این هم 
نقلی وارونه است. تقریبا اواخر سال ۹۶  »طرح 
جامع توانمندسازی زنان سرپرست خانوار« را با 
همکاری دســتگاه ها نهایی کردیم و این طرح 

سال ۹۷ در دولت تصویب شد.
عدم تصویب لایحه توانمندسازی زنان 
سرپرست خانوار؛ اشتباه بزرگ مجلس

وی معتقد اســت: موضوع مربــوط به لایحه 
توانمندسازی زنان سرپرست خانوار نیز از جمله 
موضوعاتــی بود کــه وارونه جلــوه دادند. این 
اشــتباه بزرگی در عدم تصویب لایحه مربوط 
به توانمندســازی زنان سرپرست خانوار بود که 
مجلس انجام داد. آن ســتاد نیز از موفق ترین و 
فعال ترین ستادهای معاونت است. مرتب نیز به 
محلس و دولت گزارش کار داده ایم. آن ســتاد 
دســتاوردهای خیلی خوبی داشته  که از جمله 
ابعاد مهم آن تهیه پورتالی برای زنان سرپرست 

خانوار است.
بــه گفته معــاون امور زنان و خانــواده رئیس 
زنان سرپرســت  پورتال مخصوص  جمهوری، 
خانوار، تمامی اطلاعــات جامع مربوط به زنان 
سرپرســت خانــوار را ارائه می دهــد. اینگونه 
هماهنگی بســیار خوبی میان دستگاه ها ایجاد 

شده است.
ابتکار با اشــاره به اهمیــت پورتال مخصوص 
زنان سرپرســت خانوار، افزود: مــا الان دقیقا 

می دانیم چه تعداد زن سرپرســت خانوار داریم 
و می دانیــم حدود 85 درصد آنهــا از بیمه ها و 
خدمات حمایتــی دولت اســتفاده می کنند به 
این معنا که یا مســتمری و یــا بیمه دریافت 
می کننــد و یا از خدمات حمایتی ســازمانهایی 
نظیر بهزیستی و کمیته امداد استفاده می کنند. 
می دانیــم بیــن 15 تا ۲0 درصــد آنها ممکن 
اســت نیاز به کمک های ویژه داشته باشند که 
 خیریه ها مکلف شــده اند اطلاعات آنها را وارد 

کنند.
وی همچنین این را هم گفت که ســازمانهای 
مردم نهاد و خیریه ها در راســتای توان افزایی 
زنان سرپرســت خانوار با معاونــت امور زنان 
همکاری می کنند و این امر را تحول بزرگی در 

دولت دوازدهم دانست.
نگاهمان در توان افزایی صدقه دادن نیست

معــاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهوری 
یادآور شد: از زمان خانم مولاوردی موضوع توان 
افزایی زنان در معاونت مطرح بود. نگاهمان در 
توان افزایی صدقه دادن و ارائه کمک نیســت 
بلکه مهم این است بتوانیم توان و استعدادهای 
زنان را شــکوفا کنیم. حتی امروزه بر سالمندان 
نیز بســیار تاکید می شود که سالمندان لزوما از 
کار افتاده نیســتند و در جهان سالمندان تا سن 

80 سالگی کار می کنند و موفق هستند.
سنجش عملکرد و قضاوت با مردم است

معــاون امور زنان و خانــواده رییس جمهوری 
گفت: در این دوره ســعی کردیم با رسانه ملی 
کار کنیم و در انتشــار اخبار ســفرهای استانی 
در رســانه ملی موفق بودیم. با اکثر شبکه های 
اســتانی کار کردیم اما در سطح ملی متاسفانه 
شــاید انعکاس کارها و فعالیت هایمان تنها پنج 
تا 10 درصد بود. متاسفانه این فرصت را رسانه 
ملی به دلایــل مختلف از ما گرفت اما ما تمام 

تلاشمان را کردیم و می کنیم.

ملینا عبدالرضائی
تصویب طرح تحول سلامت، اقدامی فراموش 
نشدنی در دولت روحانی است که در معضل  
کرونا اهمیت خود را نشــان داد. بسیاری از 
افراد این طــرح را کوچک نمی دانند و براین 
باورند که طرح تحول سلامت تغییری بزرگ 
در عرصه پزشکی اســت. سعید نمکی، وزیر 
بهداشت معتقد است که »هدف طرح تحول 
سلامت، برقراری امکان دسترسی همگان به 
خدمات کیفی سلامت بدون تحمیل بار مالی 
ســنگین و حمایت از اقشار کم درآمد جامعه 
بود«. با این حال بسیاری از پزشکان بر این 
باورنــد که هزینه خدمات درمانی از آنچه که 

باید باشد کمتر است.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« برای 
مثــال بخش زیادی از درآمد بیمارســتان ها 
از عمل های جراحی تأمین می شــود، ولی از 
زمانی کــه بیماری کرونا شــیوع پیدا کرده، 
میزان این عمل ها با کاهش شدیدی روبه رو 
بوده اســت و از این رو درآمد بیمارســتان ها 
نیز بســیار کاهش داشــته اســت. درنتیجه 
پرداختی پزشــکان نیز ســیر نزولی داشته و 
این امر منجر شده که انگیزه آن ها برای کار 
در بیمارستان ها دولتی از بین برود. از سویی 
دیگر حوزه آموزش پزشکی نیز با مشکلاتی 
این چنینی روبه رو شــده اســت. پرســش 
اینجاســت طرح تحول سلامت با همه نتایج 
مثبتی که برای قشــر متوسط و رو به پایین 
جامعه در بر داشته چه مشکلاتی دارد و دولت 
جدید برای رفع این مشــکلات چه اقداماتی 

انجام خواهد داد؟
در این راستا سیدحسین فتاحی معصوم، جراح 
متخصص و اســتاد دانشــگاه علوم پزشکی 
مشهد گفت وگویی داشــتیم. وی با اشاره به 
عدم پرداخت دستمزد اســاتید پزشکی طی 
ده مــاه اخیر اظهار می کنــد: بخش آموزش 
درمرکزاین  و  است  بسیارآسیب دیده  پزشکی 
آسیب دیدگی اســاتیدی هستند که انگیزه ای 
برای ادامه  فعالیت های خود در بیمارستان ها 

ندارند. 
اساتید حوزه پزشکی بی انگیزه شده اند

ادامه می دهــد: یکــی از دلایل  فتاحــی 
بی انگیزه بودن اساتید پزشکی، مسئله عدم 
پرداخت دستمزد این افراد طی 10 ماه اخیر 
است که نتیجه ای همچون کاهش کیفیت 
آموزش دانشــجویان در پی داشــته است. 
تعدادی از این اســاتید در خارج از دانشگاه 
بــه فعالیت های متفرقه خــود می پردازند و 
تعدادی دیگر از شــغل پزشکی صرف نظر 
کرده اند. البته بیشتر زمان این اساتید صرف 
درمان می شــود. یکــی از دلالیل کاهش 
انگیزه اساتید پزشــکی قرار گرفتن مبحث 
آموزش، زیر  نظر  وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی است درحالی که باید این 

دو جدا از هم باشند.
با کمبود نخ بخیه مواجهیم

به گفته وی طرح تحول سلامت برای مردم، 
منفعــت زیادی به همراه دارد و در عین حال 
رایگان است، اما نکته حائز اهمیت این است 
که چه نهادی، متولی تامین هزینه های منابع 
درمان مردم اســت؟ متاسفانه با کمبود لوازم 
پزشکی رو   به رو هســتیم. به طور مثال اخیرا 

در عمل جراحی بــا کمبودهایی مثل کمبود 
نخ بخیه مواجهیم. برای رفع این مشــکل به 
ناچار از نخ های ضخیم تر که عوارضی جدی 
برای بیمار به همراه خواهد داشــت، استفاده 

می کنیم.
 به روزنبودن هزینه های پزشکی؛ معضلی 

در حوزه درمان
این استاد دانشگاه با اشــاره به به روز نبودن 
هزینه های خدمات پزشــکی تشریح می کند: 
روزانــه هزینه طــلا، خــودرو و خدمات در 
حوضه هــای مختلف به روز شــده و افزایش 
می یابــد. درحالیکه هزینــه خدمات درمانی 
تفــاوت چندانی با ۲0 ســال پیش نداشــته 
اســت. اگر هزینه خدمات درمان به روز باشد 
بیمارســتان ها خدمات بهتری به مردم ارائه 

خواهند کرد. 
ایــن فوق تخصص و جــراح عمومی با بیان 
اینکه »در غیراین صورت درآمد بیمارستان از 
کجا تامین می شود؟« توضیح می دهد: یا باید 
دولت هزینه  درمان مــردم را بپردازد که اگر 
اینگونه باشــد هزینه انجام خدمات پزشکی 
برای مردم رایگان اســت. یا باید بخشــی را 
بیمــه بپردازد و بخش دیگر را مردم پرداخت 
کنند. متاسفانه شرکت هایی که از آن ها لوازم 
پزشــکی تهیه می شــود درخواست پول نقد 
دارند و این مســئله برای ما مقدور نیســت؛ 
زیرا به دلیل عدم پرداختی های مناسب درآمد 
چندانی نداریم؛ در نتیجه قادر به پرداخت این 

هزینه نیستیم. 
فتاحی خاطرنشان می کند: در این بین مشکل 
هزینه بر بودن کرونا نیز دامن گیربیمارستان ها 
اســت. به عنــوان نمونه هزینه یک شــب 
نگهداری بیمار کرونایی در آی سی یو حدود 
3 میلیون تومان اســت و نگهــداری مداوم 
این بیمار برای بیمارســتان هزینه بر است و 
درآمدی هم ندارد. متاسفانه دولت فاقد درآمد 
کافی برای کمک به بیمارســتان ها است؛ در 
نتیجه اینگونه هزینه هــا را از بخش درمان 

دریغ می کند.

بیمه با وجود دریافت پول از مردم، 
پرداختی به بیمارستان ها ندارد   

ایــن اســتاد دانشــگاه ادامه می دهــد: در 
بیمارســتان »قائم« ســالانه حدود 5 هزار 
عمل جراحی انجام می شد. متاسفانه به دلیل 
شیوع کرونا و رعایت پروتکل های کرونایی، 
میزان عمل های جراحی در این بیمارســتان 
کاهش چشمگیری داشت. در سال جاری با 
اینکه مــردم هزینه بیمه را پرداخت کرده اند، 
اما به دلیل انجام نشــدن عمل جراحی، بیمه 
هزینه ای به بیمارستان نپرداخته  است. باید به 
این نکته توجه داشت که درآمد  بیمارستان ها 

ازعمل های جراحی تأمین می شود. 
باید قانون بیمه اجرا شود

به گفته وی، آقای قاضی زاده هاشمی، دو سال 
گذشته به مشهد ســفر کرد و من به ملاقات 
ایشــان رفتم. درحین ملاقات به ایشان گفتم 
مصلحت بر این است که قانون بیمه ای را که 

سال ها پیش تصوب شده، اجرا شود.
جراحان را باید با چنگ و دندان نگه 

داشت 
این استاد دانشــگاه با اشاره به سطح بالای 
سواد پزشکان کشور در منطقه می گوید: یکی 
از دلایلی که پزشــکان ایرانی به راحتی در 
کشــورهای دیگر پذیرفته می شــوند، سطح 
بالای دانش آن ها است به طوری که میزان 
توانایی و فکری پزشــکان ایــران همچون 
پزشکان کشورهای اروپایی است. این مسئله 
بســیار افتخارآفرین است؛ بنابراین نباید این 
رتبه مورد آســیب واقع شــود. کشور ما در 
داشته  زیادی  پیشــرفت های  پزشکی  زمینه 
 است یکی از برجســته ترین این پیشرفت ها 
در زمینه پیوند اعضا اســت بــه طوری که 
جراحان مشــهدی برای  آموزش پیوند کلیه 
به افغانستان ســفر کرده اند. این جراحان را 
باید با چنگ و دندان نگه داشــت و نباید از 

دست بروند. 
مهاجرت از نوع پزشکی 

فتاحی بیان می کند: پزشــکان زیادی برای 

بهبــود وضعیت زندگی خود به کشــورهای 
دیگر مهاجرت می کننــد. برای مثال معاون 
سابق درمان دانشگاه علوم پزشکی به همراه 
همســر خود که در زمینه پزشــکی فعالیت 

داشت به کشوری دیگر مهاجرت کرده اند. 
نیازمند مرکز نیازسنجی در جامعه هستیم

این استاد دانشگاه با بیان اینکه »ایجاد مرکز 
نیازسنجی یکی از ضرورت های جامعه است 
که متاســفانه در جامعه ما به این موضوعات 
بی توجهی می شــود« توضیــح می دهد: این 
مرکز مشــخص می کند که جامعــه نیازمند 
چه تعداد نیروی کار متخصص در حوزه های 
مختلف است. خوشــبختانه حوزه پزشکی از 
این مرکز دریغ نیست مرکز پزشکی  سالانه 
به دانشــگاه ها اعلام  می کند که درخواست 
رزیدنت دارد. براســاس این نیازســنجی در 
جامعه هیچگونه پزشک بیکار نداریم زیرا بر 
بنای نیاز جامعه پزشــک و پرستار درخواست 
می شــود.البته ایــن در صورتی اســت که 
پزشــکان و پرســتاران تمایل به شروع کار 
خود در شهرستان ها مختلف خراسان رضوی 

داشته باشند.

متاسفانه با کمبود لوازم 

پزشکی رو   به رو هستیم. به 

طور مثال اخیرا در عمل 

جراحی با کمبودهایی مثل 

کمبود نخ بخیه مواجهیم. 

برای رفع این مشکل به 

ناچار از نخ های ضخیم تر که 

عوارضی جدی برای بیمار به 

همراه خواهد داشت، استفاده 

می کنیم

هزینه خدمات 
درمانی تفاوت چندانی 
با 20 سال پیش نداشته 
است. اگر هزینه خدمات 
درمان به روز باشد 
بیمارستان ها خدمات 
بهتری به مردم ارائه 
خواهند کرد

دولت جدید چه اقدامی برای رفع مشکلات طرح تحول سلامت انجام می دهد؟

طرحی با چالش هایی فراوان
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مهلت ارسال آثار سومین نمایشگاه ملی 
مد، لباس و صنایع دستی تمدید شد

مهلت ارســال آثار ســومین نمایشگاه 
ملــی مد، لباس و صنایع دســتی ویژه 
توانمندی هــای دانشــجویان دختر تا 

پنجم تیرماه تمدید شد. 
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از روابط عمومــی این رویداد، 
فراخوان ســومین نمایشــگاه ملی مد، 
لباس و صنایع دستی با هدف الگوسازی 
در زمینه مــد و لبــاس در حوزه های 

زندگی اجتماعی دانشــجویان با هدف افزایش غرور ملی، ایجاد زمینه های ورود دانشجویان 
دختر به فضای کســب و کار در حوزه مد و لباس و صنایع دستی و حمایت از طراحان نوپا و 
دانشجو در راســتای کارآفرینی و ایجاد اشتغال و تقویت امید به آینده تا پنجم تیرماه تمدید 

شد.
بخش های رقابتی این دوره از نمایشگاه شامل سه بخش طراحی، الگوسازی و دوخت لباس 
بانوان با اســتفاده از به روز رســانی یا استفاده مدرن از دســت بافته ها و رودوزی های سنتی 
کشــور، طراحی، الگوســازی و دوخت لباس های بانوان با تمرکز بر لباس های قومی )بروز 
رســانی یا اســتفاده مدرن از لباس های اقوام با توجه به کاربرد الگوی آنها با ذکر شناسنامه 
کار( و هنرهای پوشیدنی شامل تولیدات صنایع دستی مرتبط با مد و لباس )زیورآلات، کیف، 

کفش، کمربند و......( است.
همچنین رویکردهای این نمایشگاه ملی، الگوها و سبک های اصیل و نوین ایرانی-اسلامی 
در پوشش مبتنی بر نمادهای فرهنگ، هنر و تمدن ایرانی، معرفی وجهه مدرن هنر ایرانی در 
هنرهای پوشیدنی، مدرن سازی پوشش های سنتی و قومی، ترویج فرهنگ محیط زیستی در 

استفاده از متریال سازگار با محیط زیست و یا قابل بازیافت اعلام شده است.
ثبت نام دانشجویان در این رویداد از طریق سامانه به آدرس www.fhne.ir امکان پذیر است 
و مهلت ثبت نام علاقه مندان برای شــرکت در این رویداد تا پنجم تیرماه تمدید شــده است. 

پیش از این مهلت ارسال آثار این نمایشگاه تا پایان خردادماه اعلام شده بود.
شایان ذکر اســت علاقه مندان می توانند برای دنبال کردن نشســت های آموزشی، اخبار و 

اطلاعیه های این نمایشگاه آدرس www.instagram.com/fhne.ir  را دنبال نمایند.
سومین نمایشــگاه ملی مد، لباس و صنایع دســتی به همت معاونت فرهنگی وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری و معاونت ریاســت جمهوری در امور زنان و خانواده و به میزبانی دانشگاه 

شهید چمران اهواز در تابستان 1۴00 برگزار خواهد شد.

خبر وزیر ارشاد برای ناشران، کتابفروشان و 
مطبوعات

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در صفحه 
از تصویــب چگونگی  شــخصی خود 
محاســبه بهای آب، برق، گاز، خدمات 
پســتی، پروانه ســاختمان و عوارض 
کســب برای ناشــران، کتابفروشان و 

مطبوعات نوشت.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقــل از روابط عمومی خانه کتاب و 
ادبیات ایران، سید عباس صالحی وزیر 

فرهنگ و ارشاد اسلامی، در صفحه شخصی خود نوشت: »موضوع محاسبه بهای آب، برق ، 
گاز، خدمات پستی، پروانه ساختمان و عوارض کسب برای ناشران، کتابفروشان و مطبوعات 
با تعرفه آموزشــی و یا فرهنگی، بر اســاس ماده  ۹۲ قانون برنامه ششم توسعه، به تصویب 

جلسه امروز هیات دولت رسید.
از هیات محترم دولت به ویژه وزرای نیرو، نفت و ارتباطات کشور سپاسگزارم.«

 

بازگشایی درهای مرکز تئاتر کانون پرورش 
فکری روی مخاطبان

چراغ نمایش هــای مرکز تولید 
تئاتر و تئاتر عروســکی کانون 
پــرورش فکــری کــودکان و 
نوجوانان بــا اجراهای محیطی 
ویــژه کــودکان و نوجوانان به  

زودی روشن می شود.
بــه گــزارش روزنامــه »صبح 
امــروز« و به نقــل از اداره کل 
بین الملل  امور  و  روابط عمومی 
کانون، سعید زین العابدین معاون 

مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروســکی کانون پرروش فکری کــودکان و نوجوانان گفت: بر 
اســاس اطلاعیه ســتاد ملی مبارزه با کرونا، هنر تئاتر در گروه مشــاغل دو قرار گرفت و 
از ایــن پس فعالیت این گروه در تماشــاخانه های تئاتر، تا زمان وضعیت زرد و نارنجی در 

کشور بلامانع است.
وی افزود: مرکز تولید تئاتر کانون پرورش فکری نیز تماشــاخانه های خود را در شرایطی 
روی مخاطبان می گشــاید که شــیوه نامه های بهداشــتی مانند تب ســنجی از کارکنان، 
مراجعه کنندگان و تماشــاگران و ضد عفونی سالن ها با برنامه ای منظم و روزانه با جدیت 

اجرا خواهد شد.
زین العابدین یادآور شــد: اهدای ماسک بهداشتی به تماشاگران در بدو ورود به سالن های 
نمایش، مناسب سازی سیستم تهویه هوا و کاستن ظرفیت سالن ها به یک سوم با توجه به 

رعایت فاصله اجتماعی در هر اجرا 50 تماشاگر از جمله این تمهیدات است.
معــاون مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروســکی کانون همچنین در مورد اســتقرار راهنمایان 
سلامت در زمان اجرا در ســالن ها توضیح داد: همکاران ما به عنوان راهنمای سلامت از 
آغاز تا پایان اجرا در ســالن نمایش حضور خواهند داشــت و در صورت مشاهده هر گونه 
رعایت  نکردن فاصله اجتماعی، اســتفاده نکردن از ماسک و … اقدام های لازم را انجام 

می دهند.
زیــن العابدین تصریح کرد: در نخســتین گام، اجراهای فضای بــاز به صورت رایگان در 
محوطه  بیرونی مرکز تئاتر واقع در پارک لاله صورت می گیرد که تلاش می شــود با این 
گام چراغ تئاتر در این مرکز در هفته آغازین تابســتان روشــن شود. زمان و ساعت دقیق 

اجراها نیز به زودی اعلام خواهد شد.
معاون مرکز تولیــد تئاتر کانون پرورش فکری در پایان دربــاره نحوه انتخاب گروه های 
نمایشــی برای اجرا نیز گفت: علاوه بر اجراهای فضای باز، این مرکز میزبان نمایش های 
صحنه ای در سالن های گلستان و بوســتان خواهد بود. سال گذشته با آغاز شیوع بیماری 
کرونا، اجرای تعدادی از نمایش ها به اجبار متوقف شد و تعطیلی سالن های نمایشی در این 
یک ســال و چند ماه مانع از انجام تعهدات اجرایی آنان شد. بنابراین اولویت برنامه ریزی 

برای از سرگیری اجراها با این گروه هاست.
برخی از فعالیت های ۶0 گانه  مراکز کانون پرورش فکری که با آغاز شیوع کرونا به حالت 
مجازی درآمده بود نیز رفته رفته با رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی و نیز رعایت نکات 
ایمنی، در سطح اســتان ها در حال بازگشایی است. همچنین، مراکز و کتابخانه های سیار 
کانون نیز با حضور در فضاهای باز شــهری و روســتایی، بر حجم فعالیت های فرهنگی و 

هنری خود افزوده اند.

خبر

سند توسعه فرهنگ دینی در خراسان شمالی در دستور کار

مجمع عمومی انجمن موسیقی ایران برگزار شد

استاندار خراسان شمالی گفت: پیش نویس سند 
توســعه فرهنگ دینی متناسب با ظرفیت های 

بومی استان تا یک ماه آینده تهیه شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایســنا، محمد علی شجاعی، روز گذشته، در 
نشست مشــترک با مدیران اداره کل تبلیغات 
اســلامی خراسان شــمالی، که در محل سالن 
جلسات استانداری خراسان شمالی، برگزار شد، 
گفت: پس از تهیه این پیش نویس باید مباحث 
مختلف در کمیسیون های تخصصی با حضور 
اقشار مربوطه بررسی و نظرات کارشناسی ارائه 

شود.

شجاعی افزود: در تهیه سند باید وضعیت فعلی 
جامعه بررسی و برای حل آسیب ها راهکارهای 
کارشناســی ارائه شود و همچنین این سند باید 

جنبه اجرایی داشته و به روز باشد.
مقام عالی دولت در خراســان شــمالی با بیان 
اینکــه به تنهایی نمی توانیم کاری کنیم و باید 
نتیجه کارهای ما با مشــارکت و هم افزایی به 
خوبی در جامعه حس شــود، گفت: اگر مردم در 
برنامه ریزی و تصمیم ســازی همراه باشند در 

اجرا نیز حس می کنند باید کنار ما باشند.
محمدعلــی شــجاعی با اعلام خبــر آغاز دور 
دوم سفرهای شهرستانی از هفته آینده، افزود: 

نداشــته های ســازمان تبلیغات اســلامی در 
شهرستان ها جمع بندی شــود تا برای تامین 
آن مصوبه داشــته باشیم.شــجاعی گفت: کار 
سازمان تبلیغات اسلامی باید تولید فکر و محتوا 
و نظارت بر اجرایی شدن محتواها و برنامه های 

دینی و ارزشی در جامعه باشد.
شــجاعی ایجاد ســازمان تبلیغات اسلامی را 
برگرفته از نگاه بلند و ارزشــی امام راحل )ره( 
توصیف کرد و افزود: این ســازمان ایجاد شد تا 
راه امام راحل و شــهدا ادامه یابد و فرمایشات 
مقــام معظم رهبری و ارزش های دینی تحقق 

یابد.

با  ایــران  مجمع عمومــی انجمن موســیقی 
حضور معــاون هنری وزیر ارشــاد، مدیر کل 
دفتر موسیقی، اعضای هیأت امنا، مدیر عامل، 
بــازرس قانونی، اعضای کمیته حسابرســی و 
امور مجامع معاونت هنری و حسابرس مستقل 
دوشنبه 31 خرداد برگزار شد.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« و به نقل از هنرآنلاین، در ابتدای 
این جلسه علی نیکنام انزابی مدیر عامل انجمن 
موسیقی ایران گزارشــی از عملکرد انجمن بر 
اساس اســتانداردهای حسابرسی و فعالیت های 
انجمن در سال 13۹۹ از جمله تولید آلبوم های 
موســیقی، فعالیت هــای پژوهشــی، کمک به 
شعب اســتانی انجمن ها، حمایت از ارکسترها، 
جشــنواره های فجر، نواحی و جوان ارائه کرد. 
موسیقی  انجمن  همچنین حسابرس مســتقل 
ایــران ضمن قرائت گزارش منتهی به اســفند 
ســال 13۹۹، عملکرد انجمن موســیقی ایران 

را مقبــول خوانــد. بازرس انجمــن نیز ضمن 
تایید عملکرد انجمن، مقبول شــدن عملکرد را 
کاری مهم و شایسته قدردانی خواند و از کمیته 
حسابرســی و امور مجامــع معاونت امورهنری 
و مدیران انجمــن قدردانی کرد.اعضای هیات 
امنا نیز از معاونت هنــری برای ایجاد انضباط 
مالی در موسســات و انجمن ها تشکر کردند و 
نظرات خود را برای پیشــرفت و توسعه انجمن 
مطرح کردند.بنا به اعلام روابط عمومی معاونت 
هنری وزارت ارشاد، مجمع عمومی موسسات و 
انجمن های مرتبط با معاونت امور هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی به منظور انسجام و 
انضباط اداری و مالی بیشــتر از سال 13۹۷ به 
صورت مداوم و منظم و با رعایت کلیه قواعد و 
استانداردهای قانونی برگزار می شود و تکالیف 
قانونی هر موسسه نیز توسط کمیته حسابرسی 

تا حصول نتیجه پیگیری خواهد شد.

نگاهی به سریال هایی که با موضوع خانواده درخشیدند؛

جای خالی تکرار اسدالله خان
در سال های اخیر ســریال های مختلفی از 
شــبکه های مختلف سیما پخش شده است 
که با محوریت خانواده بوده اما نتوانســتند 
به خوبی با مخاطب ارتبــاط برقرار کنند و 

خانواده ها را تا انتها همراه خود آورند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از هنرآنلایــن، نهاد خانــواده از اصلی ترین 
جامعه ای  هــر  شــکل گیری  بنیان هــای 
محسوب می شود. افراد آموزش های اولیه را 
در بســتر خانواده کسب می کنند و از همین 
رو بــرای جامعه، عنصر خانــواده، عنصری 
کلیدی محسوب می شــود. در همه ادیان، 
خانواده نهادی مقدس و محترم محســوب 
می شــود. در دین اســلام نیز بنای مقدس 
خانواده محبوب ترین نهــاد در نزد خداوند 
اســت، همه متفکرانی که درباره ســازمان 
جامعه اندیشیده اند بر اهمیت خانواده و نقش 
حیاتی آن بر جامعه تاکید کرده اند، جامعه ای 
که از خانواده های ســالم برخوردار نباشــد، 
نمی تواند ادعای سلامت کند ، همچنان که 
هیچ یک از آسیب های اجتماعی، بدون تاثیر 

خانواده پدید نیامده اند.
رســانه نیز از عناصر مهم جامعه است که 
دارای وظایــف خاص و تعریف شــده خود 
اســت، اما رابطه ای که بین ایــن دو نهاد 
مهم اجتماعی وجــود دارد نیز به نوبه خود 
از اهمیــت قابل توجهی برخوردار اســت. 
تلویزیون به عنوان یکی از مهمترین وسایل 
ارتباط جمعی همواره مانند یکی از اعضای 
خانواده است که بر سایرین تاثیر میگذارد و 

ساخت آن را متحول می سازد.
درطی این ســال ها آثار ســریالی بسیاری 
درباره کانون خانواده و مســائل و مشکلات 
آن از شــبکه های مختلف سیما پخش شده 

اســت. ســریال های ایرانی و خارجی که با 
محوریت خانواده تولید، دوبله و نمایش داده 
شده اند، اما اغلب این آثار به نمایش درآمده 
فاصله زیادی با تفکر خانواده ایرانی و سبک 
زندگی ایرانی- اســلامی داشته و به همین 
دلیل چندان مــورد توجه و وثوق مخاطبان 

قرار نگرفتند.
فضای فرهنگی و اجتماعی دهه هفتاد

اهمیــت تلویزیون در فضــای فرهنگی و 
اجتماعــی دهه هفتاد با توجــه به مواردی 
همچــون گســترش و تنــوع یافتن کیفی 
و کمــی ژانرها و برنامه هــای تلویزیونی و 
تلویزیونی  همچنین دستیابی ســریال های 
شــاخص در ایــن دوره بــه مخاطبان بی 
سابقه در اقصی نقاط کشور، کاملا برجسته 
اســت و فصل جدیــدی از تاریخ تلویزیون 
در ایــران را رقم می زند تا حدی که در این 
دهه آثار شــاخص و متنوعی در ســینما و 
تلویزیون شــکل می گیرد و می توان از آن 
به دهه طلایی یاد کرد. در این مقطع زمانی 
تحــولات و تعارضات ناشــی از رویارویی 
ســنت و مدرنیته و تغییرات سبک زندگی 
در تلویزیون به ویژه در تولید ســریال ها و 
یافت  بیشتری  نمود  نمایشی  مجموعه های 

و باعث شد تا در عمق خانه ها رسوخ کند.
در این میان چند ســریال بودند که در ذهن 
مخاطبان ماندگار شــدند کــه می توان به 
شاخص ترین آن ها یعنی سریال »پدرسالار« 
ســاخته اکبر خواجویی اشــاره کرد که در 
اوایــل دهه هفتاد بــه روی آنتن رفت و با 
گذشت بیش از بیست سال از زمان نمایش 
این ســریال همچنان مخاطبــان از آن یاد 
می کننــد. در واقع این ســریال نخســتین 
ســریالی بود که به تعارضات سبک زندگی 

سنتی  پرداخت و مخاطب را برای نخستین 
بار با سبک زندگی مدرن مواجه کرد.
روایت زندگی اسدالله خان

روایت زندگی اســدالله خان و فرزندانش در 
دهــه هفتادی که مخاطب به مانند امروز با 
انواع و اقسام رســانه ها بمباران اطلاعاتی 
نشــده بود، و مواجه آن ها بــا این زندگی 
ســنتی و تلاش برای تغییر موجب شــد تا 
این سریال مورد توجه قرار گیرد و تبدیل به 
یکی از پرمخاطب ترین و بحث برانگیز ترین 
تلویزیون شــود. در  تاریــخ  ســریال های 
سریال »پدر ســالار« علاوه بر متن قوی 
و بازی های درخشان نمایش سبک زندگی 
حول دو محور اصلی بازنمایی شــده است، 
اول تفاوت نسلی و دوم تقابل زندگی سنتی 
با زندگی نوگرا؛ دو عامل اصلی که مخاطب 
درگیر آن اســت و می تواند بــا آن ارتباط 

برقرار کند.
سریالی که جای زندگی سنتی دهه هفتاد 

را پرکرد
اما درســت با گذشــت دو دهه و در اوایل 
دهه ۹0 سریال دیگری به روی آنتن رفت 
تحت عنوان »پایتخت« که آن نیز توانست 
مورد توجــه و وثوق قرار گیرد. هرچند حالا 
دیگر جامعه به ســمت زندگی مدرن رفته و 
تقریبا جای زندگی ســنتی دهه هفتاد را به 
خوبی پرکرده اســت، اما در این سریال نیز 
عناصری از زندگی ســنتی به چشم می آید. 
خانواده همچنان کانون اصلی قصه است و 
اتفاقاتی که در پی آن رخ می دهد حول این 

محور می گردد.
سریال تا فصل چهارم همچنان مورد توجه 
مخاطب اســت و با آن که حالا شبکه های 
متعــدد تلویزیونی، ماهــواره ای و اینترنتی 

شــکل جدی گرفته اند و بــه وضوح نقش 
جــدی در زندگی مخاطبــان ایفا می کنند، 
اما ســادگی شــخصیت ها و روایتی که از 
مشــکلات آن ها در این زندگی مدرن دارد، 
مورد توجه اســت. یکی از ویژگی های این 
خانواده تقسیم کار سنتی و طبیعی بین زن 
و مرد اســت که در آن مــرد خانواده نقش 
مدیریــت و رهبری، کار بیــرون از خانه و 
کسب درآمد برای رفاه اعضای خانواده خود 
را برعهــده دارد و زن به عنوان مکمل مرد، 
مدیریت امــور درون خانه،تربیت فرزندان و 

خانه داری، را برعهده دارد.
هرچنــد این ســریال در دو فصــل آخر با 
اشکالات بسیاری همراه بود که پیام ابتدایی 
خود را نیز تحت الشعاع قرار داد ،اما باز هم 
در میان آثار پرمخاطب جای گرفته است و 

می توان درباره آن بحث داشت.
نمایش فداکاری و گذشت

در طــی این ســال ها آثاری بــا محوریت 
خانواده کم از تلویزیون پخش نشــده است 
اما در ســال های اخیر مجموعه دیگری که 
مورد توجه واقع شده اســت، سریال»نون 
خ« اســت معطوف به جهت گیری اخلاقی 
و پذیــرش نقش ها در خانواده و جامعه و  با 
نمایش فداکاری و گذشــت که بیان کننده 
فضایل اخلاقــی در خانواده هــای اخلاق 
مدار و ســنتی اســت. در چنین شــرایطی 
کلیت فرایند اجتماعی و روانشــناختی این 
و  همســویی  درصدد  تلویزیونی،  مجموعه 
نزدیک کردن روابط و اخلاقیات در خانواده 
به ســمت اصول و فضایل اخلاقی و جهت 
گیری به اخلاق حمیده بوده اســت  که با 
توجه به عدم موفقیت ســریال »پایتخت« 
در دو فصــل اخیــر آن مــورد توجه واقع 

شــد. کوچ از تهران به سمت شهرستان ها، 
نمایش رنگ و لهجه های دیگر و ســادگی 
و صمیمیت مردم شهرســتان از نکات قابل 

توجهی است که در این اثر دیده می شود.
تکه کلام های امروز جامعه

این روزها آنتن شبکه یک سیما خود را آماده 
می کند تا با سریال »دودکش« یکی دیگر 
از سریال هایی که با محوریت خانواده تولید 
شده است، شب های تابستانی مخاطبان را 
پر کند. ســریالی که فصل اول آن در دهه 
نود از تلویزیون پخش شــد، باز هم کانون 
خانواده ای ســاده که دور هم جمع شده اند 
تا بتوانند دوشــادوش یکدیگر بر مشکلات 
فائق آمده و آن ها را یک به یک پشــت سر 
بگذارند با این تفاوت که پر از اصطلاحات و 
گفتمان هایی است که برخی از آن ها تبدیل 

به تکه کلام های امروز جامعه شده اند.
امــا بایــد پذیرفت کــه با وجود ســاخت 
سریال های متعدد درباره خانواده هنوز هیچ 
یک نتوانســتند آنطور که باید و شــاید به 
مانند سریال »پدرســالار« موفقیت خود را 
برای ســال ها حفظ کنند و در اذهان باقی 
بمانند. خود این موضوع نیازمند یک آسیب 
شناسی جامع از سوی متخصصان امر است 
که چرا با گذشــت بیش از دو دهه سریال 
سازی سیما به آن حجم از موفقیت نرسیده 
است که بتواند  جایگزینی داشته باشد. چرا 
خانــواده ای که در آثار تلویزیونی به نمایش 
در می آیند با وجود سادگی هایی که به همراه 
دارند، اما در واقع از خانواده ایرانی امروز دور 
هســتند و همین عامل نیز موجب می شود 
تا مخاطب نتوانــد با آن ارتباط برقرارکند و 
بسیاری چراهای دیگر که باید به تک تک 

آن ها پاسخ گفت.
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با تصویب شورای شهر انجام می شود

 ایجاد چند خط مینی بوس جدید در مشهد

بر اســاس مصوبه شورای شهر مشــهد به منظور توسعه و تکمیل شبکه اتوبوسرانی و همچنین 
یکپارچگی با سیســتم ریلی چند خط جدید مینی بوس با مسیر کوتاه در برخی از مناطق مشهد 

ایجاد می شود.
به گزارش صبح امروز بر اســاس دستور کار یکصدوسی وچهارمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر مشــهدهمچنین لایحه نرخ کرایه مینی بوس در خطوط با مسیر کوتاه به تصویب شورای 
اســلامی شهر مشهد رسید که براساس آن به شــهرداری اجازه داده می شود به منظور توسعه و 
تکمیل شبکه اتوبوسرانی و همچنین یکپارچگی با سیستم ریلی نسبت به ایجاد و بهره برداری از 

خطوط جدید مینی بوسی با مسیر کوتاه و دریافت کرایه مطابق جدول زیر اقدام  کند.
براســاس تبصره این لایحه، کرایه تعیین شده تا پایان سال 1۴00 ثابت بوده و مشمول افزایش 
۲0درصدی نرخ کرایه مطابق تبصره پنج مصوبه بودجه سال 1۴00 سازمان اتوبوسرانی و عاملیت 

شهرداری  نخواهد بود. 
 در این جلسه  شورای شهر مشهد لوایح نظام نامه مطالعات و پژوهش شهرداری و تعیین و تکلیف 
برخی از پروژه های مشارکتی شهرداری مشهد نیز به تصویب رسید. همچنین لایحه دوفوریتی 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی در به کارگیری بانوان داوطلب آتش نشان با 1۲ رای موافق به 

تصویب اعضاء شورای شهر رسید. 

 مردم بین شورای چهارم و پنجم 
قضاوت کردند

عضو شورای اسلامی شهر مشهد با بیان اینکه نشانه عملکرد خوب شورای چهارم در رای مجدد 
مردم در انتخابات ششــمین دوره شورای اسلامی شهر و روستاها به آنان است. مردم خودشان 
عملکرد شــورای پنجم و چهارم را قضاوت کردند. الحق که مردم قضاوت درستی  انجام داده و 

درست رای دادند. نشانه عملکرد خوب ما در شورای چهارم رای اعتماد دوباره به ما بود.  
 غلام حســین صاحبی روزگذشته در نطق پیش از دســتور یکصدوسی و چهارمین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر مشهد، اظهار کرد: مردم مشارکت خوبی در انتخابات ۲8 خرداد داشتند که 
جای تقدیر دارد. پیش بینی می شد که مشارکت مردم در این دوره به 15 درصد برسد، اما به 50 

درصد رسید که  امیدواریم دولت آینده امید را به مردم بازگرداند.
وی با اشاره به اینکه، شیوه لیست بندی های مختلف و متعدد در تشکل ها در مشهد عمر ۲0 ساله 
دارد که در نوع خود خاص است، افزود: رقابت نخبگانی در مشهد از بین رفته است. با این روند در 
آینده ورود نخبگان به عرصه رقابت از بین خواهد رفت. در مشهد همیشه موضوع لیست مطرح 
می شود. تشکل ها و نخبگان باید بتوانند راحت تر وارد عرصه انتخابات در مشهد شوند. در حالی 
که در حوزه سیاسی و در جریان انتخابات، موضوع لیست بندی و ارائه لیست مطرح می شود که 
آسیب زاست و مانع این امر است. نخبگان را نباید از صحنه سیاسی دور نگه  داریم. در مشهد از 

ظرفیت نخبگان در حوزه سیاسی استفاده نشده  است.
عضو شورای اسلامی شــهر مشهد خاطرنشان کرد: دوره چهارم شورای شهر مشهد خدمتگذار 
مردم بوده اند. بنده نیز در شورای چهارم و در شورای ششم نیز خدمتگذار آن ها خواهم بود. مردم 
به عملکردها رای می دهند و نه لیست ها. نشانه عملکرد خوب شورای چهارم در رای مجدد مردم 
به آن ها در انتخابات ششــمین دوره شورای اسلامی شــهر و روستاهاست. در انتخابات باید به 
عملکردها توجه کرد اما حق جریان هاست که لیست ارائه کنند. مردم خودشان عملکرد شورای 

پنجم و چهارم را قضاوت کردند.
صاحبی تاکید کرد: الحق که مردم قضاوت درستی  انجام داده و درست رای دادند. نشانه عملکرد 
خوب ما در شورای چهارم رای اعتماد دوباره به ما بود. قضاوت مردم درست بود. آقای فیضی نام 
کمیسیون ویژه حاشیه شهر که در شورای چهارم با ایده و نظر بنده تشکیل شده را به نام مناطق 
پیرامونی و کم برخوردار تغییر نام دادند، اما خودشــان در تبلیغات شــورای شهر از نام کمیسیون 

حاشیه شهر استفاده کردند. 
وی ادامه داد: ایشان در نطق خود شورای پنجم را به عرش و شورای چهارم را به فرش رساند که 
می خواستم با آمار پاسخ شان را بدهم، اما مردم در انتخابات، خود قضاوت کردند و بنده پیروز شدم 
و ایشــان رای نیاوردند. در حال حاضر ایشان در جلسه نیستند و فکر می کنم در حال جمع آوری 

وسایل خود برای رفتن از شورا هستند. 
حیدری: نتایج انتخابات شورای شهر مشهد را نمی توان به قضاوت مردم نسبت داد

در ادامه محمد رضا حیدری، رئیس شورای اسلامی شهر مشهد در پاسخ به ادعاهای غلامحسین 
صاحبی، بیان کرد: آقای فیضی در این جلسه برای دفاع از خود حضور ندارند، اما عوامل زیادی در 

نتیجه انتخابات دخیل شد که نمی توان آن را به قضاوت مردم نسبت داد. 
وی افزود: عملکردها با آمار و ارقام مشخص می شود. در چهار سال گذشته در حاشیه شهر مشهد 
اقدامات بسیار خوبی توسط کمیسیون مناطق پیرامونی به ریاست آقای فیضی صورت گرفت اما 

هر فردی با هر نیتی در حاشیه شهر مشهد کار کند، کم است.
گفتنی اســت؛ رمضان علی فیضی، رییس کمیســیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار شورای 
اسلامی شهر مشــهد در نطق پیش از دستور جلســه علنی دهم خرداد ماه، بیان کرده بود: در 
شورای پنجم، توسعه متوازن و پایدار بر هر نوع توسعه ای مقدم بوده  است و اجرای یک میلیون 
متر مربع پیاده رو ســازی به میزان ۲ برابر دوره قبل، احداث ۶8 بوستان در حاشیه شهر، احداث 
کمربند سبز کشف رود و احداث مترو در مسیر حاشیه شهر از جمله اقدامات انجام شده و در دست 

اجرا این دوره شورای پنجم در حاشیه شهر مشهد است.
این صحبت ها در جلســه دهم خرداد سبب شــد که مشاجره لفظی بین غلامحسین صاحبی و 

رمضانعلی فیضی در بگیرد. 
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فقط چند روز پس از تخریب سینما آسیا صورت گرفت:

دومینوی تخریب به سینما تاریخی قدس رسید
ســه روز پس از تخریب ســینمای تاریخی آسیا، سینما 

قدس مشهد نیز به همان سرنوشت دچار و تخریب شد.
سینما قدس مشهد که پس از 51 سال فعالیت، در اسفند 
ماه ســال گذشــته به پایان راه خود رســید و با تعطیلی 
همیشگی توسط حوزه هنری به بخش خصوصی فروخته 

شد، امروز تخریب شد.
این ســینما در خیابان پاســداران قرار داشت و دارای دو 
ســالن نمایش بــا ظرفیــت 588 و ۲۴۲ صندلی بود که 
حوزه هنری تصمیم گرفتــه بود با توجه به قدیمی  بودن 
و قرارگیری در موقعیت جغرافیایی نامناســب و نداشــتن 
امکانــات کافی پایان کار ســینما را رقم بزند و با فروش 
آن سینمای مهر کوهســنگی را جایگزین آن کند، اما تا 
کنون ســینما مهر کوهســنگی جایگزین نشده و آغاز به 
کار نکرده اســت و با توجه به تخریب امروز این ســینما، 
بسیاری از هنرمندان و علاقه مندان به هنر مشهد نسبت 

به این موضوع اعتراض و انتقاد دارند.
مشاهدات خبرنگار ایسنا نشان می دهد فضای داخلی این 
سینمای قدیمی به کلی تخریب شده و تنها قسمت هایی 
از نمای آن باقی مانده اســت و کارگران در حال تخریب 
ســایر فضاهای باقی مانده هســتند. مالــک جدید این 
ســینمای قدیمی که گویا علاقه ای به رسانه ای شدن از 
بین رفتن این ســینمای قدیمی شــهر ندارد مانع از ورود 
تصویربرداران و خبرنگاران به داخل فضای سینما می شود 
و نماینده او که در محل تخریب ســاختمان حضور دارد 
از گذشــته و آینده این سینمای قدیمی ابراز بی اطلاعی 

می کند.
تخریب ســینما قدس مشــهد درحالی رخ داده که هفته 
گذشته نیز سینما آسیا مشهد مورد تخریب قرار گرفته بود 

و حجت طباطبایی، مدیر امور سینمایی اداره کل فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خراسان رضوی با انتقاد و ابراز تاسف از 
این موضوع به ایســنا گفته بود که سینما آسیا متعلق به 
حــوزه هنری بوده و طبق قانون مســئولان حوزه هنری 
برای تخریب یا تغییر کاربری آن باید با اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی خراسان رضوی مکاتبه می کردند که این 
اتفاق نیفتاده است. ما به صورت جدی پیگیر این موضوع 
هستیم تا متوجه شــویم دلیل تخریب سینما آسیا مشهد 
چه بوده اســت. فعلا می توانم در رابطه با این اتفاق ابراز 
تاسف کنم؛ چراکه سینما آسیا و سینماهای خیابان ارگ به 
صورت کلی جزو هویت تاریخی و فرهنگی مشهد هستند 
و نبایــد این اتفاق رخ می داد. من در گذشــته پیشــنهاد 
شفاهی داده بودم که سینما آسیا به موزه سینمای مشهد 

تبدیل شود که این اتفاق رخ نداد.
اما با توجه به تخریب دو ســینما آســیا و قدس مشهد، 
مسئول دفتر امور حقوقی حوزه هنری کشور دقایقی پیش 
در گفت وگو با ایســنا بیان کــرد: محمد ملک ثابت، مدیر 
امور حقوقی حوزه هنری کشور، فردا بعدازظهر در مجتمع 
کوهســنگی مشهد پاسخگوی سوالات و ارائه توضیحات 
در رابطه با تخریب سینما آسیا و قدس مشهد خواهد بود.
تخریب سینما آسیا در مشهد بدون اخذ مجوز از 

میراث فرهنگی انجام شده است
معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی،گردشگری 
و صنایع دستی خراســان رضوی گفت: شهرداری مشهد 
هیچ گونه مجوزی برای تخریب ســینما آسیا از این اداره 

کل نگرفته است. 
مرجان اکبری روز دوشــنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود:بنای ســینما آسیا در مشهد که روز جمعه ۲8 خرداد 

تخریب شــد جزء آثار ثبت شــده در فهرســت ملی قرار 
نداشت اما با توجه به این که یک اثر هویتی و ارزشمندبود 
و همچنیــن در بافت تاریخی با مرکزیت حرم مطهر امام 
رضا)ع( قرار داشت هرگونه تخریب یا بازسازی آن که نیاز 
به مجوز شهرداری مشــهد داشت ابتدا باید با استعلام از 

میراث فرهنگی آغاز می شد.
معــاون میــراث فرهنگــی اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی با بیان این 
که هیچ اســتعلامی از میراث فرهنگی در خصوص این 
پلاک انجام نشده اســت گفت: حتی اگر بنای مذکور به 
عنوان بنای هویت شــهری هم معرفی نشده بود هرگونه 
تحرک و اقدام شــهرداری در بافت تاریخی طبق قانون 
باید با اســتعلام از میراث فرهنگی و با کار کارشناســی 
میراث فرهنگی بر روی بنا انجام شود که این روند برای 

بنای سینما آسیا در مشهد طی نشده است.
اکبری افزود: بافت تاریخی مشهد با مرکزیت حرم مطهر، 
۲ هزار و ۶۶۲ هکتار وسعت دارد که ملک سینما آسیا در 
این بافت قرار داشــته است و در این وسعت هنوز فرصت 
انجام کار کارشناسی برای همه بناهای ارزشمند تاریخی 

میسر نشده است.
وی ادامه داد: طرح های تفصیلی شــهری نیز توسط نهاد 
مطالعاتی مســتقر در شــهرداری مشــهد هنوز در دست 
بررســی اســت و تاکنون نتیجه نهایی و خروجی نداشته  
اســت بنابراین به جز روش اســتعلام از میراث فرهنگی 
بــرای انجام هراقدامی بر روی بناهای عمومی موجود در 

بافت، هیچ راهی وجود ندارد.
معــاون میــراث فرهنگــی اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی گفت: سینما 

آسیا که جزء آثار ارزشمند در خیابان ارگ مشهد به عنوان 
یک خیابان تاریخی در این شــهر قرار داشت یک عنصر 
هویتی شهر مشهد شناخته می شد و از بناهای متاخر این 
شهر بود که در دوره پهلوی به عنوان یک فضای عمومی 
مورد استفاده قرار می گرفت اما سالها متروکه بود که البته 

این امر دلیل موجهی برای تخریب نیست.
اکبــری در خصوص تبعات تخریب بدون مجوز این بنای 
هویتی در محدوده بافت تاریخی مشهد اظهار کرد: در این 
خصوص قانون مشخص اســت و بر اساس آن پیگیری 
می شــود.وی اظهــار نظر در خصــوص ارزش و اهمیت 
معماری بنای سینما آسیا را موکول به بررسی کارشناسان 
میراث فرهنگی با اســتفاده از تصاویــر و نیز آثار برجای 
مانده از تخریب دانست و افزود: تا کنون هیچ پرونده ثبتی 
برای این بنا تشــکیل نشده اســت اما مهم این است که 
تخریب یک بنای هویتی در شهر با چه جایگزینی همراه 
خواهد بود.او ادامه داد:ســینما آسیا در حقیقت یک بنای 
هویتی و معرف هویت گذشته مردم مشهد بود و از جنبه 
فرهنگی و اجتماعی اهمیت زیادی  داشــت که متاسفانه 

اکنون تخریب شده است.
بنای سینما آسیا در مشــهد در خیابان ارگ سابق و امام 
خمینی کنونی قرار داشت که در سال 133۹ تاسیس شد 
و یکی از ده ها ســینمای تاریخی مشهد بود که بیش از ۶ 
دهــه پیش کارش را با اکــران فیلم«بزن بریم هالیوود« 
آغاز کرد.قرار بود با پیشــنهاد اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی خراسان رضوی این بنا به عنوان موزه سینمای 
خراسان رضوی نام گذاری شود و مورد استفاده قرار گیرد.

گفته می شــود تخریب این بنا توسط یک نهاد متولی در 
عرصه هنر کشور انجام گرفته است.

پاسخ شهردار به سوال عضو شورای شهر مشهد:

تامین مالی انجام شود تصفیه خانه سیدی ظرف دو ماه قابل بهره برداری 
خواهد بود

شهردارمشهد در پاســخ به رییس کمیسیون خدمات شهری 
شورای شهر، در خصوص پروژه مشارکتی سرمایه گذاری ثابت 
از جمله تصفیه خانه سیدی، گفت: تامین مالی انجام شود پروژه 
تصفیه خانه سیدی ظرف دو ماه قابل بهره برداری خواهد بود.

به گزارش صبح امروز، محمد رضا کلائی، روزگذشته در صحن 
علنی شــورای شهر و در پاسخ به ســئوال حاجیان شهری در 
خصــوص پروژه مشــارکتی ثابت در محدوده طــرق، افزود: 
شــهرداری مشهد در راســتای مهمترین ماموریت خود برای 
اجرای پروژه های زیرســاخت شهری از طریق سرمایه گذاری 
بخش خصوصی از اواخر سال ۹3 اقدام به مذاکره با آقای ثابت 

کرد.
وی اضافه کرد: باوجود پیشــنهادات متنوع سرمایه گذاری در 
نقاط دیگر کشــور، دلبســتگی آقای ثابت به شهر زادگاهش، 
مشــهد و تمایل به افزایش خدمات رفاهی و گردشــگری به 
زائــران و مجاوران حضرت رضا)ع( منجــر به تفاهم نامه ای 
برای سرمایه گذاری و اجرای یکی از پروژه های بزرگ شهری 

مشهد شد.
شهردارمشهد تصریح کرد: پس از بازدید سرمایه گذار از تعدادی 
پروژه های تعطیل شده ســرمایه گذاری شهر از جمله پروژه 
مهروماه، فردوسی و ...سرمایه گذار مذکور پروژه پارک طرق را 
به دلیل فضای ســبز مناسب و نزدیکی به مبادی ورودی شهر 
از جمله فرودگاه و پایانه مسافربری و همچنین توسعه متوازن 

و شیب خدمات به سمت مناطق کم برخوردار انتخاب کرد.
کلائی با بیان اینکه ابتدایی ترین مشکل در پارک جنگلی طرق 
بوی نا مطبوع فاضلاب های رها شده و بزهکاری و آسیب های 
اجتماعی در این محل بود، اظهارکرد: شــهرداری سرمایه گذار 
را متعهد به رفع این مشــکلات کرد و در همین راستا قرارداد 
ســاماندهی پارک جنگلی طرق در دوره محترم شورای چهارم 

در مورخ 1۹مرداد ۹۴ با شرکت بین المللی ثابت منعقد شد.
وی ادامه داد: این قراداد با اهداف جمع آوری و تصفیه فاضلاب 
منطقه ســیدی، تجهیز و توسعه فضای ســبز پارک جنگلی 
طرق، ایجاد فضاهای ســرگرمی و تفریحی برای مجاوران و 
زائران بارگاه حضــرت رضا)ع(، متوازن کردن و تغییرشــیب 
خدمات شهری به سمت مناطق کم برخوردار و توسعه خدمات 
گردشگری و سرمایه گذاری در شهر مشهد در قالب تهاتر منعقد 
شد.شــهردار مشهد گفت: سرمایه گذار بلافاصله پس از انعقاد 
قرارداد عملیات عمرانی احداث تصفیه خانه فاضلاب ســیدی 
را پس از اخذ اســتعلام دستگاه های ذی ربط به ویژه سازمان 
محیط زیست و شرکت آب و فاضلاب و همچنین پروژه اقامتی 

تجارتــی در 1۲ هکتار ازپارک جنگلی طرق را با اجاره زمین از 
آستان قدس رضوی آغاز کرد.

کلائی با اشاره به اینکه این پروژه ها با تدقیق آورده ها و انعقاد 
قراردادهای مجزا با طی روال قرادادهای پروژه های مشارکتی 
و همچنین اخذ مصوبه کمیســیون ماده پنج قطعی و آغاز شد، 
خاطرنشان کرد: سرعت اجرای پروژه ها به گونه ای است که 
طی دو ســال آینده بخش عمده ای از این پروژه ها قابل بهره 

برداری خواهد بود.
وی افزود: با توجه به اینکه قراداد اولیه پارک جنگلی طرق به 
صورت معاوضه ای است و طبق مفاد آن سرمایه گذار باید در 
مقابل میزان مبلغ پروانه و زمین نســبت به بازپیرایی و تجهیز 
فضای ســبز و فضاهای گردشگری و سرگرمی پارک جنگلی 
طــرق اقدام کند،اما با این حال تنها دیوارکشــی این پروژه به 

صورت ناقص انجام شده است.
شهردارمشــهد اضافه کرد: با عنایت به منعقد نشــدن قرارداد 
احداث تصفیه خانه سیدی با ســرمایه گذار، شهرداری مشهد 
الزاما اجــرای پروژه تصفیه خانه را به صــورت پیمانکاری به 
ســرمایه گذار ابلاغ کرد که این پروژه با تمــام توان در حال 

انجام است.
کلائی تصریح کرد: از آنجایی که وفق تکلیف شورای محترم 
شهر در این دوره مبنی بر انعقاد قراردادهای مجزا با سرمایه گذار 
در خصوص تصفیه خانه سیدی و باز پیرایی و تجهیز پارک 88 
هکتاری جنگلی طرق شهرداری مشهد لوایح قرادادهای پروژه 
های فوق را با دو مدل بهینه با درنظر گرفتن حداکثر صرفه و 
صلاح شهر که به تایید سرمایه گذار رسیده را به شورای شهر 

ارسال کرد که مورد تصویب و تایید شورا قرار گرفت.

تحریم های بین المللی دلیل وارد نشدن سرمایه به کشور
وی بــا بیان اینکه به دلیل تحریم های بین المللی ســرمایه 
گذار نتوانســت ســرمایه خود را به طور کامل به کشــور وارد 
کند، اظهارکرد: از آنجایــی که ورود تجهیزات مورد نیاز نیز از 
کشــورهای غیرآسیایی امکان پذیر نبود و مشاوران و مجریان 
پروژه های ســرمایه گذار مذکــور در بکارگیری و تعهد موارد 
همکاری لازم را نداشتند، هزینه های سنگینی به پروژه تحمیل 

شد که عملا پیشرفت پروژه ها را با مشکل روبرو کرد.
شــهردار مشــهد ادامه داد: لذا باوجود مصوبــات لازم جهت 
تصفیه خانه سیدی و تجهیز پارک به دلیل اختلافات به وجود 
آمده در حوزه کاری ســرمایه گذار و تأکید کمیســیون حقوقی 
شــورای شــهر در خصوص اصلاح قــرا داد مربوطه و امتناع 
ســرمایه گذار، این موضوع ابلاغ نشد.کلائی گفت: با توجه به 
جلسات متعدد و تمایل ســرمایه گذار به اتمام تصفیه خانه و از 
طرفی هدایت منابع نقد ســرمایه گذار برای به اتمام رســاندن 
هرچه ســریع تر پروژه دوازده هکتاری طرق و اجرای هم زمان 
تصفیه خانه در نظر داریم موضوع تهاتر هزینه های انجام شده در 
تصفیه خانه در وضع موجود با مطالبات شهرداری از این پروژه 
بابت قسمت انتفاعی و پروانه آن در صورت توافق با سرمایه گذار 
و تائید شورای شهر را اجرایی کنیم و ادامه تکمیل تصفیه خانه 

سیدی را به پیمانکار مورد اعتماد شهرداری واگذار کنیم.
تصفیه خانه سیدی دارای سه فاز اجرایی است

وی افزود: تصفیه خانه سیدی دارای سه فاز اجرایی است که هرکدام 
از آن ظرفیــت تصفیه ۴هزار مترمکعب فاضلاب را دارا اســت که 
اکنــون این تصفیه خانه از ۶5 درصد پیشــرفت فیزیکی برخوردار 
اســت و با توجه به مذاکره با مشــاوران ذی صلاح فاز اول آن در 

صورت تأمین مالی طــی مدت دوماه قابل بهره برداری خواهد بود 
.شهردارمشهد با اشاره به اینکه در حال حاضر موضوع مجوز تامین 
برق این تصفیه خانه که یکی از مشــکلات اصلی این تصفیه خانه 
است تقریباً حل شده است، خاطرنشان کرد: اکنون تنها بحث تأمین 
اعتبارات مالی آن باقی مانده اســت که در صورت ورود مســتقیم 
شــهرداری به انجام کار علاوه بر تأثیرات مثبت زیست محیطی به 
تأمین آب موردنیاز پارک ها ازجمله پارک جنگلی طرق کمک خواهد 
کرد.کلائی در ادامه گفت: به استحضار می رساند در صورت توافق 
با سرمایه گذار طبق صورت جلسه تنظیمی تمامی موارد اختلافی در 
آن تعیین تکلیف شده و مشکلات به وجود مرتفع خواهد شد که این 
موضوع در دستور کار اولین جلسه کمیسیون مانع زدایی پروژه های 

مدیریت شهری قرار گرفت که امیدواریم به نتیجه مطلوب برسد.
پاسخ شهردار به سوال عضو شورا

شهردارمشهد در پاســخ به رییس کمیسیون خدمات شهری 
شورای شهر، در خصوص پروژه مشارکتی سرمایه گذاری ثابت 
از جمله تصفیه خانه سیدی، گفت: تامین مالی انجام شود پروژه 

تصیه خانه سیدی ظرف دو ماه قابل بهره برداری خواهد بود.
شهردار بعد از بازگو کردن این پاسخ در صحن علنی به سرعت 
و بــدون هیچ صحبتی جلســه را ترک کــرد. محمد حاجیان 
شهری، عضو شورای اسلامی شهر مشهد در اعتراض به این 
کار شهردار به رئیس شورای اسلامی شهر مشهد گفت: آقای 
حیدری چرا اجازه ندادید از ایشان سوالی بپرسم؟ من قانع نشدم 
و سوالات متعددی از ایشان داشــتم.حیدری پاسخ داد: طبق 
آیین نامه ماده ۶۷ در صورت عدم اقناع و امضاء پنج عضو دیگر 

شورا ،طرح استیضاح شهردار کلید خواهد خورد.
حاجیان شهری خطاب به حیدری: هر چه می کشیم از 

ریاست شماست
محمد حاجیان شــهری در اعتراض بــه صحبت های رئیس 
شــورای اسلامی شهر مشــهد از جای خود برخاست و گفت: 
می خواهید بگویید تا قبل از این خلاف آیین نامه اجرا می کردیم؟ 
شما خلاف آیین نامه کار می کنید. هرچه می کشیم از ریاست 
شماست .حاجیان شهری پس از گفتن این جملات بلافاصله 
جلســه را ترک کرد. رئیس شــورای اسلامی شهر مشهد نیز 
عنوان کرد: کار شــما خلاف آیین نامه اســت. آیین نامه جایی 
برای بحث و گفت وگو بعد از پاســخ شهردار پیش بینی نکرده 
است.محمدحاجیان شهری، عضو شورای اسلامی شهر مشهد 
از توضیحات محمدرضا کلائی، شهردار مشهد درخصوص عدم 
انعقاد قرارداد با شرکت ثابت کیش برای احداث و بهره برداری 

تصفیه خانه محلی طرق قانع نشد.
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شکست ایران برابر فرانسه

شانس صعود به مرحله نهایی از بین رفت
تیـم ملـی والیبـال هفتـه پنجـم رقابت هـای لیـگ ملت هـا را بـا بـازی مقابـل تیـم 
قدرتمنـد فرانسـه آغـاز کـرد و بـا شکسـت برابـر ایـن تیم شـانس انـدک باقـی مانده 

بـرای صعـود بـه مرحلـه نهایـی را از دسـت داد.
بـه گـزارش مهـر، هفتـه پنجـم مرحلـه مقدماتـی سـومین دوره رقابت هـای لیـگ 
ملت هـای والیبـال دیـروز آغـاز شـد. تیـم ملـی والیبـال از سـاعت 15:30 مقابـل تیم 

فرانسـه صـف آرایـی کـرد و در پایـان 3 بـر صفـر شکسـت خـورد.
بـا نظـر ولادیمیـر الکنـو، تیـم ملـی بـا ترکیب میـلاد عبـادی پـور، محمد موسـوی، 
صابـر کاظمـی، علـی اصغـر مجـرد، میثـم صالحـی، جـواد کریمـی و آرمـان صالحی 

مقابـل فرانسـه را آغـاز کرد.
ست نخست؛ ۲۵ بر ۲1 به سود فرانسه

تیـم ملـی فرانسـه در شـروع بـازی درحملـه بهتـر عمل کـرد و موفق شـد نخسـتین 
زمـان اسـتراحت فنـی را بـا نتیجه 8 بر ۶ پیروز پشـت سـر گذارد. در ادامه سـد دفاعی 
ایـران دو امتیـاز اختـلاف را جبـران کرد تـا دو تیم در امتیاز 8 برابر شـوند و سـرویس 
جـواد کریمـی باعـث برتـری ۹ بـر 8 ایـران شـد. دفـاع کم نقص ایـران باعث شـد تا 
اختـلاف امتیـاز حفـظ شـود و در ادامـه دومین زمـان اسـتراحت فنی با برتـری 1۶ بر 
1۴ شـاگردان الکنـو همراه شـود. در شـروع بازی تیم فرانسـه اختـلاف امتیازهای خود 
را بـا سـرویس و دفـاع جبران کـرد و دو امتیاز نیز پیـش افتاد تا الکنو درخواسـت تایم 
اسـتراحت دهـد. فرانسـه برتریـش را حفـظ کـرد و در نهایت سـت نخسـت بـا برتری 

۲5 بـر ۲1 حریف همراه شـد.
ست دوم؛ ۲۵ بر ۲1 به سود فرانسه

تیـم هـای ایـران و فرانسـه در شـروع سـت دوم بـازی برابـر و نزدیکـی بـا یکدیگـر 
داشـتند و شـاگردان الکنـو موفـق شـدند بـا یـک اختـلاف امتیـاز و بـا نتیجـه 8 بر ۷ 
نخسـتین زمـان اسـتراحت فنـی پیـروز نـزد مربی خـود روند. سـرویس هـای انگاپت 
باعـث شـد تـا اختلاف امتیاز فرانسـه افزایـش یابد و فرانسـه 1۴ بـر ۹ همچنان پیش 
باشـد. دومیـن زمـان اسـتراحت فنـی بـا نتیجـه 1۶ بـر 1۲ شـاگردان تیلیـه بـه پایان 
رسـید. در شـروع بـازی ملی پوشـان ایران با کسـب 3 امتیـاز متوالی اختـلاف امتیاز را 
بـه عـدد یـک کاهـش دادنـد تا نتیجـه 1۶ بـر 15 به سـود فرانسـه پیگیری شـود. اما 
یـک بـار دیگـر فرانسـه اختـلاف امتیـاز را ایجاد کرد و سـت دوم بـازی نیز بـا نتیجه 

۲5 بـر ۲1 فرانسـه بـه اتمام رسـید.
ست سوم؛ ۲۵ بر 19 به سود فرانسه

فرانسـه در شـروع سـت سـوم عملکرد بهتری داشـت و در همان ابتدای سـت موفق 
شـد اختـلاف امتیـاز را ایجـاد کند تا نخسـتین زمـان اسـتراحت فنی با نتیجـه 8 بر 5 
حریـف همـراه شـود. در ادامـه در حالـی کـه فرانسـه با نتیجـه 11 بـر ۶ همچنان تیم 
برتـر زمیـن بود ملی پوشـان کشـورمان با کسـب 5 امتیـاز متوالی اختـلاف امتیاز را به 
عـدد یـک کاهـش دادنـد تا بـازی 11 بر 10 به سـود فرانسـه پیـش رود. دومین زمان 
اسـتراحت فنـی نیـز با نتیجه 1۶ بر 13 فرانسـه همراه شـد. در نهایت سـت سـوم هم 

بـا برتـری ۲5 بر 1۹ فرانسـه به اتمام رسـید.
تیـم ملـی والیبـال ایـران بـا پنـج پیـروزی و 18 امتیـاز دیگر شانسـی بـرای صعود به 
جمـع ۴ تیـم برتـر و مرحلـه نهایی مسـابقات نـدارد. ملی پوشـان فردا از سـاعت 1۷ و 

30 مقابـل تیـم قدرتمنـد لهسـتان صف آرایی خواهنـد کرد.

استقلال از خطر تساوی به پیروزی رسید

 یک ملی پوش گره را باز کرد!
ــه  ــه هفت ــدار معوق ــال اســتقلال در دی ــم فوتب تی
بیســت و یکــم لیــگ برتر مقابــل شــهرخودرو در 
حالــی بــه پیــروزی رســید کــه در دقایــق پایانــی 
ــا در  ــت ام ــش رف ــم پی ــاوی ه ــتانه تس ــا آس ت

نهایــت ســه امتیــاز را گرفــت.
بــه گــزارش خبرنــگار مهــر، در دیــداری معوقــه 
ــر  ــگ برت ــم لی ــه بیســت و یک ــه هفت ــوط ب مرب
فوتبــال برتــر، تیــم اســتقلال تهــران از ســاعت 
میزبــان  آزادی  ورزشــگاه  در  امشــب   1۹:15
شــهرخودرو بــود کــه ایــن بــازی بــا نتیجــه ۲ بــر 
صفــر بــه ســود آبــی پوشــان بــه پایــان رســید.

ــین  ــید حس ــا س ــدار ب ــن دی ــتقلال ای ــم اس تی
ــی،  ــیاوش یزدان ــی، س ــارف غلام ــینی، ع حس
ــر  ــه ۹1 آرش ــد )از دقیق ــین مرادمن ــد حس محم
ــادری )از دقیقــه ۹8 متیــن  داجیلــری(، محمــد ن

کریــم زاده(، مســعود ریگــی، آرش رضاونــد، 
مهــدی مهــدی پــور )از دقیقــه ۴۶ مهــدی 
ــد  ــه ۴۶ محم ــوری )از دقیق ــا غف ــدی(، وری قای
دانشــگر(، آرمــان رمضانــی )از دقیقــه ۷۷ ســعید 
مهــری( و ارســلان مطهــری بــازی را آغــاز کــرد.

تیــم فوتبــال شــهرخودرو هــم بــا میــلاد فراهانی، 
ــزدان  ــا ی ــینی، رض ــان حس ــی، احس ــی نعمت عل
دوســت )از دقیقــه 5۹ حســام پــور هاشــم(، 
ــه  ــان )از دقیق ــا فلاحی ــا، محمدرض ــف وکی یوس
ــری )از  ــر حســن جعف ــی(، امی 5۹ صــادق صادق
دقیقــه 5۹ حســین مهربــان(، امیــن قاســمی نژاد، 
امیرحســین کریمــی، مهــرداد بایرامــی )از دقیقــه 
ــه  ــی ب ــان معصوم ــوری(، عرف ــد الجب ۶۹ احم

ــت. ــدان رف می
ــر  ــض و تغیی ــا دو تعوی ــه دوم را ب ــتقلال نیم اس

سیســتم از ۲-5-3 بــه ۲-۴-۴ آغــاز کــرد و 
ــت. ــر را گرف ــن تغیی ــزد ای ــی زود م خیل

ــدی  ــور مه ــا حض ــه دوم ب ــان در نیم ــی پوش آب
قایــدی شــکل کامــلًا تهاجمــی گرفتنــد و خیلــی 
زود بــه گل رســیدند و بعــد از آن هــم بــا میــدان 
داری قایــدی در میانــه میــدان و حــرکات رو بــه 
ــر حریــف را  جلــوی او توانســتند تســلط شــان ب

حفــظ کننــد.
قایدی نیامده پاس گل داد، رمضانی باز 

هم گل زد
دقیقــه ۴۷ - گل اســتقلال؛ مهــدی قایــدی کــه 
یکــی از دو بازیکــن تــازه وارد آبی هــا بــود، هنــوز 
ــم  ــن گل ه ــده ای ــاس گل داد و زنن ــده پ نیام
کســی نبــود جــز آرمــان رمضانــی مــرد اول خــط 
ــدی در  ــان. قای ــی پوش ــای آب ــن روزه ــه ای حمل

ایــن دقیقــه بعــد از یکســری حــرکات تاکتیکــی 
ــه  ــت محوط ــرض از پش ــی در ع ــک پاس ــا ی ب
جریمــه آرمــان رمضانــی را صاحــب تــوپ کــرد 
و رمضانــی بــا ضربــه ای دقیقــه و فنــی با شــوتی 
ــی  ــا آب ــرد ت ــاز ک ــودرو را ب ــا دروازه شــهر خ زیب
پوشــان از میهمــان خــود پیــش بیفتند.حمــلات 
اســتقلال بعــد از ایــن گل ادامــه داشــت و آنهــا 
طــی چهــار پنــج دقیقــه بعــد از گل اول شــان دو 
ســه بــار دیگــر بــا موقعیت هــای نصفــه و نیمــه 

ــا خطــر مواجــه کردنــد. دروازه شــهرخودرو را ب
دقیقــه 5۴ - اولیــن خطــر جــدی تیم شــهرخودرو 
در ایــن دقیقــه شــکل گرفــت کــه شــوت محمــد 
ــا  ــه ب ــه جریم ــت محوط ــان از پش ــا فلاحی رض
فاصلــه کمــی از بــالای دروازه آبــی پوشــان بــه 

بیــرون رفــت.

دقیقــه ۶1 - ســیاوش یزدانــی کــه آغازگــر یــک 
حملــه بــرای آبــی پوشــان بــود، بــا ضربه ای ســر 
خطرنــاک توپــی کــه رضاونــد بــرای او فرســتاده 
بــود را بــه شــکلی خطرنــاک از بــالای دروازه بــه 
بیــرون فرســتاد.دقیقه ۶۲ - ضربــه ســر خطرناک 
محمــد دانشــگر کــه حاصــل یــک ضربــه کرنــر 
ــن لحظــه  ــان شــهرخودرو در آخری ــود را مدافع ب
ــان  ــی پوش ــرون آوردند.آب ــط دروازه بی از روی خ
در دقایــق پایانــی از ســوی تیــم حریــف تحــت 
ــا  ــاوی ب ــتانه مس ــا آس ــد و ت ــرار گرفتن ــار ق فش
ــی  ــق پایان ــه در دقای ــد ک ــم رفتن شــهرخودرو ه
ضربــه بازیکــن شــهرخودرو بــه تیــر دروازه 
ــرد و در برگشــت اســتقلال صاحــب  ــورد ک برخ
یــک ضــد حملــه شــد کــه مهــدی قایــدی گل 

دوم تیمــش را بــه ثمــر رســاند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶01۲000۹۲3 هیـات اول موضوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای رحمت الله شـاکری فرزند حسـین بشـماره 
شناسـنامه ۶ صـادر ه از کاشـمر در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 31۹ متـر مربـع از پلاک 
5۲30 فرعـی از 30۲۶  اصلـی واقـع در بخـش یک حومه کاشـمر  بـه آدرس  نبش خیابان شـهید مفتح 
یـک و سـه  خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای  علی شـریف نبوی محـرز گردیده اسـت .لذا بـه منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیـم نمایند .بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد .تاریخ انتشـار نوبت اول 

تاریـخ انتشـار نوبت اول: 1۴00/۴/1. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/1۶ 
احمد جهانگیر - قائم مقام رئیس واحد ثبتی کاشمر 

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶01۲00515 هیات اول موضـوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای مجید اکبـری مقـدم فرزند ابراهیم بشـماره 
شناسـنامه 08۹00135۷8 صـادر ه از کاشـمر در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۴1/8۲ متـر 
مربـع از پـلاک  1۲ فرعـی از 13۶۹ اصلـی واقـع در بخش یک  شـهر کاشـمر بـه آدرس  خیابان باقری 
1۶  خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای / خانـم ،  مالکیـت  مشـاعی متقاضـی و مالکیـت علـی اصغـر 
مالکـی محـرز گردیـده اسـت .لـذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی 
مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می 
تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید ، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/1. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/1۶ 

احمد جهانگیر- قائم مقام رئیس  واحد ثبتی کاشمر
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶01۲000۶8۲ هیـات اول موضوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم مبارکه افتـاده قلعه بـالا فرزند علـی اصغر 
بشـماره شناسـنامه 3۶ صادر ه از کاشـمر در ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 1۲۶/3۴ متر مربع 
از پـلاک  10۹۶ فرعـی از 58  اصلـی واقـع در بخش سـه کاشـمر بـه آدرس  خیابان قائم 1۹ - سـیدی 
10 پـلاک 1۹  خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای / خانـم،  مالکیـت مشـاعی متقاضـی محـرز گردیـده 
اسـت .لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند ازتاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند .بدیهی اسـت 
در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 
شـد .تاریـخ انتشـار نوبت اول تاریخ انتشـار نوبت اول: 1۴00/۴/1. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/1۶ 

احمد جهانگیر- قائم مقام رئیس  واحد ثبتی کاشمر

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶01۲000558 هیـات اول موضوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملک کاشـمر تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضی آقـای ابوالفضل رنجبـر فرزند محمد 
بشـماره شناسـنامه1۷۷0۷ صـادر ه از کاشـمر در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان به مسـاحت 150/83 
متـر مربـع از پـلاک 11 فرعـی ۲58۴  اصلـی واقـع در بخش یک شـهر کاشـمر بـه آدرس  خیابان 
مـدرس ۹/۴ پـلاک ۲۹  خریـداری از مالک رسـمی خانم فاطمـه صادقی تربتی محرز گردیده اسـت 
.لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید 
، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم 
نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد .تاریـخ انتشـار نوبـت اول تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/1. تاریـخ 

انتشـار نوبت دوم: 1۴00/۴/1۶ 
احمد جهانگیر- قائم مقام رئیس  واحد ثبتی کاشمر

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی 
و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره  1۴00۶030۶۲۷1000۷۹5 هیـات موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملـک مشـهد منطقـه پنج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی شـهرداری مشـهد در 
ششـدانگ یـک مجتمـع مسـکونی بـه مسـاحت 11۲00 متر مربـع قسـمتی از پـلاک ۲33 فرعی از 
۶1 اصلـی بخـش ۹  واقـع در بلـوار پنـج تـن بعـد از پنـچ تـن  ۴۷ متعلـق به خـود متقاضی ) سـهم 
مشـاع خـودش( محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خود را بـه این اداره 
تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکور و عـدم وصول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه متضرر بـه دادگاه 
نخواهـد شـد. م.الف۴۷۹ تاریخ انتشـار نوبت اول: 1۴00/3/1۷. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/1

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی 
و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶۲۷1000805 هیـات موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملـک مشـهد منطقه پنـج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی خیریه مسـکن سـازان 
اهـل بیـت تـوس در ششـدانگ یک قطعه زمیـن محصور بـا بنای احداثـی یک به مسـاحت 1۴۶/5 
متـر مربـع قسـمتی از پـلاک ۲33 فرعـی از۶1  اصلـی بخـش ۹  واقـع در بلـوار پنج تـن - پنج تن 
۴۷ خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای هـادی رسـول زادگان مشـهدی  محـرز گردیده اسـت. لذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 
شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه متضرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الف۴۷5 تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1۴00/3/1۷. تاریـخ انتشـار نوبت دوم: 1۴00/۴/1
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی 
و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶۲۷1000۷۹3 هیـات موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملک مشـهد منطقـه پنج تصرفـات مالکانـه بلامعارض متقاضی  خیریه مسـکن سـازان 
اهـل بیـت تـوس در ششـدانگ یـک  مجتمـع مسـکونی بـه مسـاحت 3۷1۲ متـر مربع قسـمتی از 
پـلاک ۲33 فرعـی از۶1  اصلـی بخـش ۹  واقـع در بلـوار پنـج تـن بعـد  از پنج تن ۴۷ خریـداری از 
مالـک رسـمی ربابـه و پرویـن و رسـول زادگان مشـهدی محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.ضمنا 
صـدور سـند مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف۴۷۷ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 

1۴00/3/1۷. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/1
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و 
سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 1۴00۶030۶۲۷1000۷۹۶ هیات موضوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خیریه مسـکن سـازان اهل 
بیـت تـوس در ششـدانگ یـک مجتمع مسـکونی به مسـاحت 8۴0/۴3 متـر مربع قسـمتی از پلاک 
۲33 فرعـی از ۶1 اصلـی بخـش ۹  واقـع در بلـوار پنـج تن- پنج تـن ۴۷  خریداری از مالک رسـمی 
آقـای هـادی رسـول زادگان مشـهدی محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.ضمنا صـدور سـند مانع از 
مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف۴۷3 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/3/1۷. تاریـخ 

انتشـار نوبت دوم: 1۴00/۴/1
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0030000 هیات موضـوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد ناحیه یـک تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی شـرکت تعاونـی تولیدی جنت 
تـوس  بشـماره شناسـه ملی 1038005۴13 در ششـدانگ یـک باب مرغداری و زمیـن متصل به آن 
بـه مسـاحت 80000 مترمربـع قسـمتی از پـلاک1 فرعـی از ۶۴  اصلی بخـش 1۲ واقـع در کیلومتر 
50 جـاده سـرخس بعـد از کلاتـه منـار خریـداری از مالـک رسـمی آقـای غلامعلـی افضلـی محـرز 
گردیـده اسـت . لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود 
در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهد شـد. م.الـف 5۲۹ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/0۴/01. تاریخ انتشـار نوبت 

دوم: 1۴00/0۴/1۶
محمد جواد غلامی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

موسوی لاری: انتخابات ۲8 خرداد حاوی اعتراض جدی 
مردم بود

موسوی لاری: کاملا روشن است که مردم گفتند ما پای صندوق 
می رویم برای اینکــه خودمان را ایرانی می دانیم و صندوق رأی 
را داوری مــی دانیم که می تواند بین رقبا داوری کند و همیشــه 
از خروجی صندوق رأی برای رشــد و ترفیع و پیشرفت کشورمان 
اســتفاده می کنیم ولی این بار چون نــوع برخورد متولیان امر، به 
صورت مشخص شورای نگهبان، به گونه ای بوده که خواسته اند 
به ما بگویند فقط به کســانی که ما دوســت داریم رأی بدهید، ما 
می آییم و به آنها رأی نمی دهیم تا به شــورای نگهبان و تصمیم 
گیرندگان تفهیم کنیم که ما با اصل نظام، انقلاب و صندوق رأی 
مشــکل نداریم و با تصمیم شما مشکل داریم و می خواهیم یک 
جوری به شــما بفهمانیم این نوع رفتارها باعث می شود که مردم 
یا پای صندوق نیایند و یا بر خلاف چیزی که شــما مسیر را تعیین 
کرده اید عمــل کنند. بنابر این من تفاوت بین کســانی که رأی 
باطله به صندوق انداختند با کســانی که نیامدند را در این می بینم 
که اینها آمدند تا با آمدنشــان به شورای نگهبان بگویند شما مسیر 
غلطی طی کرده اید. آن 5۲ درصد هم نیامدند تا با نیامدنشــان به 
اینها بگویند این رفتار شــما را قبول نداریم. لذا از ۴8 درصدی که 
پای صندوق حاضر شدند هم حدود 15 درصدشان کسانی هستند 
کــه در حقیقت به آن 5۲ درصد اضافه می شــوند. یعنی معترض 
هســتند و اعتراضشان را این گونه نشــان داده اند. پس ما با یک 
اقلیت کمتر از ۴0 درصد مواجه هســتیم که آمده اند و به شوراها 
و ریاســت جمهوری رأی داده اند. بنابــر این به نظر من انتخابات 
۲8 خــرداد چه در بعد منفی و چه ایجابــی حاوی نوعی اعتراض 

جدی مردم بود.

احمد خاتمی: انتخابات این دوره شکوه خاصی داشت
احمد خاتمی گفت: همواره انتخابات با شــکوه برگزار می شود، اما 
این دوره شــکوه خاصی داشت و از ویژگی های متعددی برخوردار 
بود، چرا که در طول این ســال ها بی ســابقه بــود که خارجی ها 
بخواهند مردم را از حضور از پای صندوق های رای منصرف کنند. 
تصــور آنها این بود که حدود 15 تــا ۲5 درصد پای صندوق رای 
حاضر خواهند شد و حتی در این رابطه نظرسازی ها کردند، اما هیچ 

کدام از این کارها به نتیجه نرسید.

وکیل خانواده قاضی منصوری: رومانی گفت دوربین های هتل 
در زمان حادثه خراب بوده

با گذشــت یک ســال از ماجرای مرگ قاضی منصوری، با ســید 
محمود علیزاده طباطبایی وکیل خانواده مرحوم منصوری گفت وگو 
کرده و آخرین روند رســیدگی به پرونده را جویا شدیم. طباطبایی 
با اشــاره به ابهامات موجود در مرگ قاضی منصوری، تأکید کرد: 
مرحوم منصوری یا توســط منافقان یا سرویسهای امنیتی بیگانه 

کشته شــده یا اینکه ذی نفعان در این پرونده دست به این جنایت 
زدند. این وکیل دادگســتری با بیان اینکه جســد قاضی منصوری 
کامــلًا از بین رفته و معلوم نبود به چه نحوی در کشــور رومانی 
نگهداری شده بود، درباره فیلمهایی که کشور رومانی مدعی بود از 
لحظه مرگ قاضی منصوری وجود دارد و بر خودکشــی وی صحه 
می گــذارد نیز گفت: آنها اعلام کردند که دوربینها خراب بود و این 

ابهامات همچنان در پرونده وجود دارد.

ادعای جنجالی احمدی نژاد علیه مدیر اسبق صداوسیما / 
ضرغامی: تکذیب می کنم؛ تو این مملکت چه خبره؟

ضرغامی در توئیتی ادعاهای احمدی نژاد درباره حسن خجسته را 
تکذیب کرد.روز گذشــته محمود احمدی نژاد در نامه ای سرگشاده 
مدعی شــده: حسن خجســته باقرزاده که در دهه 80، مدیر رادیو 
جمهوری اسلامی بود، در دوران ریاست جمهوری او، »به مدت دو 
هفته، در هند به اتفاق خانواده اش، میهمان یک شــرکت اسراییلی 
بوده و قرار می شود در سفر بعدی، از طریق ترکیه به تل آویو برود.
پس از اطلاع این جانب، به عنوان رییس جمهور و دستور جلوگیری 
از ســفر به اســراییل و نجات وی از این رســوایی و منجلاب، از 
ریاست رادیو عزل شد اما بنا به مصالحی به مسائل ایشان رسیدگی 
نشد.«در همین راستا، عزت الله ضرغامی رئیس وقت صداوسیما در 
توئیتی نوشــت: جابجایی آقای خجسته از معاونت صدا به معاونت 
برنامه ریزی رســانه ملی هیچ ربطی به شــایعات اخیر ندارد. آن ها 
را تکذیب می کنم. مصاحبه منتشــر شده  منسوب به من هم هیچ 
ارتباطی با من ندارد! و از آن بی اطلاعم! تو این مملکت چه خبره؟

پاسخ دادستان کل کشور به شایعه ریاستش بر دستگاه قضا
دادســتان کل کشور در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه شایعاتی 
در خصوص ریاســت شــما بر قوه قضاییه مطرح شده است؛ این 
شــایعات چقدر صحت دارد؟ گفت: فعلًا همه اینها شــایعه است.
محمدجعفر منتظری دادستان کل کشــور در گفت و گو با ایلنا، در 
خصوص سرنوشت سند تحول قضایی پس از ریاست سید ابراهیم 
رییســی بر قوه قضاییه، اظهار کرد: ســند تحول، سندی است که 
در قوه قضاییه لازم الاجراســت. ریل گذاری شده و قائم به شخص 
نیست. هرکسی که ریاست قوه قضاییه را به عهده بگیرد، باید این 
سند را ادامه دهد.دادستان کل کشــور افزود: قطعاً چون این سند 
تحول مورد تصویب و تأیید مقام معظم رهبری قرار گرفته است و 
سندهای بالادستی این سند سیاست های کلی مقام معظم رهبری 
است که تعیین کرده اند و یا در قوانین آمده است، به نظر نمی رسد 

که تغییری در این ریل گذاری در قوه قضاییه ایجاد شود.

هشدار مشاور وزیر کشور درباره فتنه تشکیک در سلامت 
انتخابات: مراقب باشید در دام دشمنان نیفتید

مشــاور وزیر کشــور در خصوص حاشــیه های انتخابات ریاست 

جمهوری 1۴00 و تشــکیک در ســلامت انتخابات، گفت: مراقب 
باشــید که در دام دشــمنان نیفتید.روح الله جمعه ای، مشاور وزیر 
کشــور در توییتی در خصوص همین موضوع در صفحه شخصی 
خود در توییتر، نوشت: تشکیک در سلامت انتخابات و ایجاد شبهه 
در اعــلام آرای ماخوذه و مفقودی، ادامه همان فتنه ای اســت که 
انتخابات را بهانه قرار داده و اصل نظام را هدف قرار داده اســت. 
مراقب باشید در دام دشمنان نیفتید!!! ساختار انتخابات در جمهوری 

اسلامی ایران متشکل از دو بال اجرا و نظارت است.

روزنامه اصلاح طلب: شورای نگهبان به داد پزشکیان و 
جهانگیری و لاریجانی رسید

 آفتاب یزد در یادداشــتی نوشــت : رای نگهبان به داد پزشکیان 
و جهانگیری و لاریجانی رســید که در کشــاکش قرار گرفتن در 
معرض قضاوت عموم به تیر غیب حســن روحانی و کلاب هاوس 

و کارگزاران سازندگی دچار نشوند.
این روزنامه در قســمتی از این یادداشــت آورده است:...شــورای 
نگهبــان از میان صدها نامزد رســید به هفت نــام اما با قطعیت 
می گویم حتی اگر همه ی نام و نشــان دارهــا آمده بودند با همه 
ســلایق، بازهم در دو مســئله هیچ خللی ایجاد نمی شد؛ یکی در 
جلب و جذب مشارکت، دیگری در پیروزی »سیدابراهیم رئیسی« 
این وســط فقط شورای نگهبان به داد پزشــکیان و جهانگیری و 
لاریجانی رســید که در کشــاکش قرار گرفتن در معرض قضاوت 
عموم به تیر غیب حســن روحانی و کلاب هــاوس و کارگزاران 

سازندگی دچار نشوند.
خلاصه و مفید، رقابت در زمین بازی ساخته و پرداخته ی ما اصلاح 
طلب ها اســت واگرنه وقتی 8 سال ایستادیم و اعتماد کُشی حسن 
روحانی را نظاره کردیم با کلاب هاوس می خواستیم اعتماد سازی 
کنیم یا با تکیه بر مثلث »مرعشی، کرباسچی و قوچانی«؟ خلاصه 
و مفیدتــر بازی با مشــارکت پایین دو رو دارد؛ یــک رو واقعیتی 
است که داریم می بینیم روی دیگر فرافکنی ما اصلاح طلب ها است 
یعنی مردمی که هشــت ســال هست و نیست شــان را از دست 
دادند باید یقــه ی کدام طرفِ ماجرا را می گرفتند؛ اصلاحاتی ها را 
یــا اصولگرایان را. دولتی که با حمایت اصلاح طلب ها بر ســر کار 
آمده بود در میانه ی راه، با بخشــی از اصلاح طلب ها بهتر کنار آمد 
اما مــردم تمام اصلاح طلب ها را مقصر دانســتند. در این میان ما 
اصلاح طلب ها یا با همراهی با حســن روحانی اعتماد و معیشت و 
هست و نیست مردم را ســوزاندیم یا با سکوت مان که در هر دو 
صورت مقصر بودیم و باید تاوان پس می دادیم که دادیم. ظرفیت 
رای اصلاح طلب ها همانی بود که دیدیــم با یا بدون جهانگیری، 

پزشکیان و حتی علی لاریجانی، اصل ماجرا هیچ تغییری نمی کرد 
چون ما در »مثلث برمودای سیاست« از نظر مردم »نیست و محو« 

شده بودیم و چاره ای جز پذیرش شکست نداشتیم!

دیدار وگفتگوی صبحگاهی ظریف با رئیسی درباره سیاست 
خارجی و برجام

ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت که 
»محمدجواد ظریف« امروز دیداری یک ســاعت و نیمه با آیت الله 
»ســید ابراهیم رئیسی« داشــته و درباره برجام و سیاست خارجی 
به گفت وگو پرداخته است.ســعید خطیب  زاده ســخنگوی وزارت 
امور خارجه جمهوری اســلامی ایران امروز )دوشــنبه( در نشست 
هفتگــی با خبرنگاران از دیدار محمدجواد ظریف با آیت الله ســید 
ابراهیم رئیســی رئیس جمهور منتخب خبــر داد.وی گفت: صبح 
امروز )دوشــنبه( آقای ظریف به دعوت آقای رئیسی، یک ساعت 
و نیــم با وی دیدار کرد و گفت وگوهــای خوبی درباره موضوعات 
برجامی و سیاســت خارجی انجام شــد.گفتنی است، محمدجواد 
ظریف وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران روز )شــنبه( در 
پیامی اینســتاگرامی به آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور 

منتخب تبریک گفته بود.

موسوی لاری: این انتخابات هیچ برنده ای نداشت
موسوی لاری فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: مردم می گویند 
کاندیــدای مــا را رد کردید و برای ما کاندیدا تراشــیدید و ما هم 
رأی نمی دهیم. ولی خدایی این اســت که هیچ کس، نه ملت، نه 
حکومت و نه کاندیدا های طرفین پیروز این میدان نیســتند و الآن 
که انتخابات تمام شده متولیان امر و بزرگان نظام باید فکری نو در 

اندازند و جور دیگری رفتار کنند.

سرمایه اجتماعی خاتمی مثل کوه یخ در حال ذوب شدن است
محمدجواد حق شــناس با اشــاره به جایگاه سیدمحمدخاتمی بعد 
از انتخابــات 1۴00 گفت: قطعا آقای خاتمی یک ســرمایه  بوده و 
همچون یک کوه یخی که در تمام این ســال ها با فاصله ای که از 
سال ۷۶ گرفته شد، مدام در حال ذوب شدن است. معتقدم جریان 
اصلاح طلبی در ســطح رهبران و هم در ســطح نظریه پردازان و 
کنش گران نیازمند زایش و تولد است. اصلاح طلبان باید بتوانند در 
نگاهشان نسبت به سیاست ایران تجدیدنظر کنند؛ سیاست ورزی 
در فضا و نگاه جدید تا حدودی نیازمند تغییر است. البته این بحث 
به آقای کروبی هم تعمیم داده می شود.حق شناس می گوید: شاید 
حرف درســتی نباشــد که اصلاح طلبان اطلاع داشتند که همتی 

رای ندارد، ولی باز از او حمایت کردند و برخلاف آگاهی هایشــان 
تصمیم گرفتند! گزینه درست تر این است که تحلیل و اطلاعاتشان 
درست نبوده یا حداقل دسترسی آن ها به اطلاعات با مشکل روبرو 

بوده است.

 رپورتاژ روزنامه اصلاح طلب برای معاونت
 »یک احمدی نژادی« در دولت رئیسی

روزنامــه جهان صنعت با اختصاص گزارش و عکس یک شــماره 
امروزش با اشاره به محاسن »رئیس سابق دانشگاه آزاد اسلامی« 
نوشــت:فرهاد رهبر که مدتی نیز رییس سازمان برنامه و بودجه در 
دولــت اول احمدی نژاد بود با توجه به ســابقه مدیریتی که دارد و 
همچنین آشــنایی درازمدت با ابراهیم رییسی بهترین گزینه برای 
معاون اولی دولت سیزدهم باشــد.گفتنی است فرهاد رهبر دارای 
درجه دکترای تخصصی در رشــته اقتصاد نظری از دانشگاه تهران 
اســت. او همچنین اســتاد و عضو هیئت علمی دانشکده اقتصاد 

دانشگاه تهران است.

رجایی: متاسفم که اصلاح طلبان همه اعتبارشان را برای همتی 
هزینه کردند

رجایی یادآور شــد: بخشی از آرای باطله مربوط به قشر خاکستری 
جامعــه بود، این گروه تعلق خاطری بــه هیچ حزبی ندارند. بخش 
دیگری هم مربوط به پایگاه اجتماعی اصلاح طلبان است. معتقدم 
پایگاه اجتماعی اصلاح طلبان در طول 8 ســال گذشــته تضعیف 
شد.وی افزود: چسبندگی اصلاح طلبان به طور مشخص به دولت 
روحانی دامن شــان را در ایــن دوره از انتخابات گرفت. علاوه بر 
این، آنها از آقای همتی تلویحا اعلام حمایت کردند، کسی که یک 
روز مانــده به پایان ثبت نام نامزدها همچنان مردد بود و نهایتا در 
روز آخر تصمیم گرفت اعلام کاندیداتوری کند. چنین کســی که 
نمی تواند دولت تشــکیل دهد.این تحلیلگر مسائل سیاسی اظهار 
کرد: متاسفانه اصلاح طلبان تمام اعتبارشان را برای همتی هزینه 
کردنــد. البته اگر دو نامزد اصولگــرا در صحنه می ماندند احتمال 
داشت انتخابات به دور دوم کشیده شود اما حتی در این صورت نیز 
همتی قدرت رقابت با آقای رئیســی را نداشت چون آقای رئیسی 
بیش از ۲ ســال رئیس قوه قضائیه بود و فعالیت هایش همواره در 
صدر اخبار رســانه ملی قرار داشت اما در مقابل آقای همتی ضمن 
چسبندگی به دولت روحانی، به واسطه وضعیت قیمت ارز و کاهش 
ارزش پول ملی نگاه جامعه به او منفی بود. به عبارت دیگر بخشی 

از آرای خاکستری نه به همتی بود.
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